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MIDDAGVERGADERING VAN DINSDAG 9 JULI 2002

Voorzitterschap van de heer Norbert De Batselier, voorzitter  

- De vergadering wordt geopend om 14.35 uur.

ONTWERP VAN DECREET

Ontwikkelingsdoelen algemene en sociale vorming buitengewoon secundair onderwijs opleidingsvorm
3

Algemene bespreking

De voorzitter : Aan de orde is het ontwerp van decreet tot bekrachtiging van de ontwikkelingsdoelen
algemene en sociale vorming in het buitengewoon secundair onderwijs van opleidingsvorm 3.

De algemene bespreking is geopend.

De heer André Van Nieuwkerke, verslaggever, verwijst naar het schriftelijke verslag.

De algemene bespreking is gesloten.

Artikelsgewijze bespreking

De voorzitter : Aan de orde is de artikelsgewijze bespreking van het ontwerp van decreet tot bekrachtiging
van de ontwikkelingsdoelen algemene en sociale vorming in het buitengewoon secundair onderwijs van
opleidingsvorm 3.

- De artikelen worden zonder opmerkingen aangenomen.

De artikelsgewijze bespreking is gesloten.

We zullen om 16 uur de hoofdelijke stemming over het ontwerp van decreet houden.

VOORSTELLEN VAN DECREET

Controle op de communicatie van de Vlaamse overheid

Algemene bespreking

De voorzitter : Aan de orde is het voorstel van decreet van de heren Norbert De Batselier, Ludwig Caluwé,
Dirk Holemans, Francis Vermeiren en Sven Gatz houdende de controle op de communicatie van de Vlaamse
overheid.

De algemene bespreking is geopend.

De heer Leo Peeters, verslaggever : Ik breng verslag uit van de besprekingen van zowel het voorstel van
decreet houdende de controle op de communicatie van de Vlaamse overheid, het voorstel van bijzonder
decreet houdende de controle op de mededelingen van de voorzitter van het Vlaams Parlement als het
voorstel van decreet houdende controle op de regeringsmededelingen. 

De oorspronkelijke voorstellen van de heren Caluwé en De Batselier werden voor advies aan de Raad van
State voorgelegd en resulteerden na amendering in de voorliggende voorstellen. Het is de bedoeling om de
controle op de informatieverstrekking te verduidelijken voor de hele Vlaamse overheid. Hiervoor werd ook



een beroep gedaan op voorstellen van de informatieambtenaar.

De doelstellingen zijn : een kwaliteitsvol communicatiebeleid met een rol voor de nieuwe media, een
toetsing door een onafhankelijk college en de inschrijving van een mogelijkheid tot bestraffing.

De heer Caluwé wees er terecht op dat deze voorstellen werden opgesteld op een moment dat het Vlaams
Parlement nog niet bevoegd was voor de controle op de verkiezingsuitgaven. Als daarvoor een decreet wordt
uitgewerkt, moet daarin ook de mogelijkheid tot bestraffing worden ingeschreven. 

De regering staat volledig achter deze voorstellen en wijst erop dat zij al een code van goede praktijken
toepast. Zij is verheugd dat een expertencommissie zich hierover inhoudelijk zal kunnen uitspreken. De
voorzitter wees ten slotte op het grote belang van deze voorstellen, die een ruim toepassingsgebied kunnen
beslaan.

De voorstellen van decreet werden met zes stemmen bij twee onthoudingen aangenomen.

De voorzitter : De algemene bespreking is gesloten. 

Artikelsgewijze bespreking

De voorzitter : Aan de orde is de artikelsgewijze bespreking van het voorstel van decreet van de heren De
Batselier, Caluwé, Holemans, Vermeiren en Gatz houdende de controle op de communicatie van de Vlaamse
overheid.

- De artikelen worden zonder opmerkingen aangenomen.

De artikelsgewijze bespreking is gesloten.

We zullen om 16 uur de hoofdelijke stemming over het voorstel van decreet houden.

Controle op de mededelingen van de voorzitter van het Vlaams Parlement

Algemene bespreking

De voorzitter : Aan de orde is het voorstel van bijzonder decreet van de heren De Batselier, Caluwé,
Holemans, Vermeiren en Gatz houdende de controle op de mededelingen van de voorzitter van het Vlaams
Parlement.

De algemene bespreking is geopend.

De heer Leo Peeters, verslaggever, heeft bij de bespreking van het vorige voorstel van decreet reeds verslag
uitgebracht.

De algemene bespreking is gesloten.

Artikelsgewijze bespreking

De voorzitter : Aan de orde is de artikelsgewijze bespreking van het voorstel van decreet van de heren De
Batselier, Caluwé, Holemans, Vermeiren en Gatz houdende de controle op de mededelingen van de
voorzitter van het Vlaams Parlement.

- De artikelen worden zonder opmerkingen aangenomen.

De artikelsgewijze bespreking is gesloten.

We zullen om 16 uur de hoofdelijke stemming over het voorstel van decreet houden.



Controle op de regeringsmedelingen

Algemene bespreking.

De voorzitter : Aan de orde is het voorstel van decreet van de heren De Batselier, Caluwé, Holemans,
Vermeiren en Gatz houdende controle op de regeringsmededelingen.
De heer Leo Peeters, verslaggever, heeft bij de bespreking van het vorige voorstel van decreet reeds verslag
uitgebracht.

De algemene bespreking is gesloten. 

Artikelsgewijze bespreking

De voorzitter : Aan de orde is de artikelsgewijze bespreking van het voorstel van decreet van de heren De
Batselier, Caluwé, Holemans, Vermeiren en Gatz houdende controle op de regeringsmededelingen.

- De artikelen worden zonder opmerkingen aangenomen.

De artikelsgewijze bespreking is gesloten.

We zullen om 16 uur de hoofdelijke stemming over het voorstel van decreet houden.

Wijziging van het decreet betreffende het natuurbehoud

Algemene bespreking

De voorzitter : Aan de orde is het voorstel van decreet van mevrouw Vertriest en de heren Maes, Lachaert
en Bex houdende wijziging van het decreet van 21 oktober 1997 betreffende het natuurbehoud en het
natuurlijk milieu, van het bosdecreet van 13 juni 1990, van het decreet van 16 april 1996 houdende de
bescherming van landschappen, van het decreet van 21 december 1988 houdende oprichting van de Vlaamse
Landmaatschappij, van de wet van 22 juli 1970 op de ruilverkaveling van landeigendommen uit kracht van
wet zoals aangevuld door de wet van 11 augustus 1978 houdende bijzondere bepalingen eigen aan het
Vlaamse Gewest, van het decreet van 28 juni 1985 betreffende de milieuvergunning en van het decreet van
23 januari 1991 inzake de bescherming van het leefmilieu tegen de verontreiniging door meststoffen,
waarvan het opschrift door de commissie werd gewijzigd als volgt : "voorstel van decreet houdende
wijzigingen van het decreet van 21 oktober 1997 betreffende het natuurbehoud en het natuurlijk milieu, van
het bosdecreet van 13 juni 1990, van het decreet van 16 april 1996 betreffende de landschapszorg, van het
decreet van 21 december 1988 houdende oprichting van de Vlaamse Landmaatschappij, van de wet van 22
juli 1970 op de ruilverkaveling van landeigendommen uit kracht van wet zoals aangevuld door de wet van
11 augustus 1978 houdende bijzondere bepalingen eigen aan het Vlaamse Gewest, van het decreet van 23
januari 1991 inzake de bescherming van het leefmilieu tegen de verontreiniging door meststoffen en van de
wet betreffende de politie over het wegverkeerd, gecoördineerd bij koninklijk besluit van 16 maart 1968."

De algemene bespreking is geopend.

De heer Jef Van Looy, verslaggever, verwijst naar het schriftelijke verslag.

Mevrouw Dominique Guns, verslaggever : De commissie voor Leefmilieu, Natuurbehoud en Ruimtelijke
Ordening besprak dit voorstel van decreet gedurende zes vergaderingen in de periode van februari tot juni
2002. De adviezen van de SERV, de MiNa-Raad en de Raad van State werden ingewonnen; hoorzittingen
werden georganiseerd. Op 20 juni vond de eindstemming plaats.

De debatten over dit technische en moeilijke voorstel van decreet verliepen in een constructieve sfeer,
ondanks de grote gevolgen in de praktijk. Het voorstel van decreet wijzigt het decreet op het natuurbehoud.
Het bevat twee delen : de operationalisering van het Vlaams Ecologisch Netwerk (VEN) en de integratie van



de Europese natuurrichtlijnen. 

Het is de bedoeling te komen tot een geïntegreerd natuurbeleid met natuurwinst op het terrein en de
bescherming van de biodiversiteit. Het voorstel van decreet moet tevens een antwoord bieden op vragen van
de Europese Commissie over de omzetting van de habitat- en de vogelrichtlijn. Doordat we het decreet
inzake natuurbehoud wijzigen, zetten we alles ineens om. Op die manier zullen we alle toekomstige
omzettingen vlot kunnen integreren.

Het VEN realiseert een meerwaarde voor de natuur, en verhoogt de rechtszekerheid voor de burger en de
maatschappelijke steun. Bij de afbakening van de GEN (grote eenheid natuur) en GENO (grote eenheid
natuur in ontwikkeling) proberen we verwarring met de ruimtelijke ordening te vermijden. Eigenaars en
gebruikers die de milieu- en natuurkwaliteit verhogen, worden daar voortaan voor beloond.

De natuurrichtplannen - de algemene visie - worden verbeterd door de invoering van
natuurprojectovereenkomsten. Deze laten eigenaars toe de algemene visie mee uit te voeren. Eigenaars en
gebruikers worden betrokken bij de opmaak van de plannen. Verkooprecht en uitruilmogelijkheden worden
eveneens geactualiseerd.

Voorts worden enkele maatregelen uit de habitat- en vogelrichtijn ingevoerd. Het voorstel van decreet is een
antwoord op de ingebrekestelling van 1 juli 1999 en het met redenen omklede advies van 10 februari 2000
van de Europese Commissie.

Door natuurlijke habitats, fauna en flora in stand te houden wil de habitatrichtlijn de Europese biodiversiteit
beschermen. Daartoe worden speciale beschermingszones, het zogenaamde Natura 2000-netwerk,
afgebakend waarbinnen bescherming, preventie en herstel mogelijk worden. Toch dient daarbij rekening te
worden gehouden met alle economische, sociale en culturele vereisten. Op analoge manier probeert de
Vogelrichtlijn alle natuurlijke in het wild levende vogelsoorten in stand te houden. 

Dit voorstel van decreet regelt de bescherming, instandhouding en herstel van de natuurlijke habitattypes en
leefgebieden. Het regelt ook maatregelen die de kwaliteit beschermen en storing vermijden.

Artikel 6 van de habitatrichtlijn regelt het behoud en beheer van de speciale beschermingszones. Het legt de
relatie vast tussen natuurbehoud en bodemgebruik. Het eerste lid voorziet in positieve en pro-actieve
ingrepen. Het tweede bepaalt dat kwaliteitsverlies vermeden moet worden. Het derde en het vierde lid
regelen alle plannen en projecten die gevolgen kunnen hebben voor het Natura 2000-netwerk.

Nogal wat soorten leven in agrarisch gebied en het is uiteraard niet de bedoeling om van alle leefgebieden
een natuurreservaat te maken. Landbouwers kunnen wel gestimuleerd worden om mee te werken. Omdat in
elke vergunnings- of toestemmingsprocedure rekening moet worden gehouden met de vogel- en
habitatrichtijn verandert dit voorstel van decreet meerdere decreten.

De belangrijkste nieuwe principes zijn de ruime consultatie, de schadevergoeding voor te derven inkomsten
en de verplichting voor de overheid om gebieden aan te kopen bij groot inkomstenverlies. Door middel van
beheerscontracten gaan de eigenaars hun gebieden natuurvriendelijker beheren.

Met betrekking tot de talrijke amendementen, verwijs ik naar het schriftelijk verslag. Het geamendeerde
voorstel van decreet werd met 8 stemmen tegen 5 goedgekeurd. (Applaus)

Mevrouw Isabel Vertriest : De Vlaamse natuur gaat erop achteruit en raakt steeds meer versnipperd. Maar
omdat de natuur belangrijk is om kwaliteitsvol te leven, moeten we haar koesteren. Dat is het doel van dit
voorstel van decreet. Dat we daar totnogtoe niet in zijn geslaagd, komt door een gebrek aan efficiënte
instrumenten. Het tweejaarlijkse Natuurrapport toont dat perfect aan. Zelfs in specifieke beschermingszones
gaat de kwaliteit van de natuur achteruit als gevolg van een gebrekkige bescherming. 

Een betere juridische bescherming van de natuur in Vlaanderen is noodzakelijk. Het gaat daarbij zowel om
de implementatie van de vogel- en habitatrichtlijn als om diverse andere wijzigingen van de wetgeving. 



Dit voorstel van decreet is dus in de eerste plaats gericht op de uitvoering van de vogel- en de
habitatrichtlijn. Dat willen we doen door één globale wijziging van het natuurdecreet. 

De termijn voor de omzetting van de Habitatrichtlijn in het intern recht van de lidstaten verliep reeds in juni
1994. België werd begin 2000 door de Europese Commissie in gebreke gesteld voor de onvolledige en niet
correcte omzetting van de vogel- en de habitatrichtlijn. 

Acht jaar later is er nu een voorstel van decreet voor de implementatie van deze twee belangrijke
natuurrichtlijnen. Daarnaast moeten ook het natuurdecreet en tal van andere wetgevingen worden aangepast.
Wij vragen dat de minister het advies van de Raad van State zou volgen en deze bijkomende wijzigingen
decretaal zou verankeren. 

Dit voorstel van decreet realiseert ook enkele bijkomende aanpassingen van het natuurdecreet. Ook in de
andere groengebieden wil het de natuur effectief beschermen. 

Bovendien leidt het tot procedurele vereenvoudiging en afstemming met het ruimtelijke beleid. Voorbeelden
zijn de aanpassingen aan het afbakeningsproces van VEN en IVON, de regeling van de toegankelijkheid van
de natuurreservaten, en de natuurvergunning en -inrichting. 

Het regeerakkoord stelt dat het Ruimtelijk Structuurplan Vlaanderen (RSV), dat voorziet in 10.000 hectare
ecologisch verantwoorde bosuitbreiding en 38.000 hectare extra natuurgebied, en het decreet Natuurbehoud
volledig moeten worden gerealiseerd. Die doelstellingen moeten worden geconcretiseerd in groene
gewestplanwijzigingen en in de uitvoering van natuurrichtplannen. 

De decretale onderbouwing van de natuurvergunningsplicht voor de wijziging van vegetatie en van kleine
landschapselementen is een gevolg van de schrapping in het decreet ruimtelijke ordening en staat niet los
van de implementatie van de vogel- en habitatrichtlijn. 

Een eerste reeks wijzigingen heeft te maken met de afbakening van het VEN dat dit jaar van start zal gaan.
Voor elke afbakening zal een openbaar onderzoek worden georganiseerd. De afbakeningen van het decreet
Natuurbehoud worden beter afgestemd op die van het decreet Ruimtelijke Ordening. Vanuit beide
bevoegdheidsdomeinen kunnen immers GEN’s en GENO’s worden afgebakend, die samen het Vlaams
Ecologisch Netwerk vormen. In het voorstel van decreet wordt trouwens een harmonisering doorgevoerd
van de maatregelen die de overheid kan nemen om de natuur beter te beschermen. Er wordt een decretale
basis uitgewerkt opdat burgers en specifieke doelgroepen van de overheid een vergoeding kunnen ontvangen
voor maatregelen die de natuur ten goede komen. Voor grondeigenaars die gronden hebben in het VEN kan
er worden voorzien in fiscale tegemoetkomingen.

De natuurverenigingen, grondeigenaars en grondgebruikers zullen ook nauw betrokken worden bij de
opmaak van de natuurrichtplannen die de maatregelen ten behoeve van natuurbehoud zullen vastleggen per
GEN, GENO, speciale beschermingszone of natuurverwevingsgebied. 

Ook het instrument van de natuurinrichting dat met specifieke inrichtingsmaatregelen de natuur moet
herstellen, wordt geoptimaliseerd. 

Dit voorstel van decreet moet een duidelijke decretale basis scheppen om de instandhoudingsdoelstellingen
in de vogel- en habitatrichtlijn te realiseren. Het biedt een antwoord op de opmerkingen van de Europese
Commissie. 

Een speciale beschermingszone, dus een vogelrichtlijn- of een habitatgebied, is niet gelijk te stellen met een
natuurreservaat. De richtlijn stelt wel dat de lidstaat in deze speciale beschermingszones passende
maatregelen dient te nemen om de bescherming van bepaalde Europees belangrijke habitattypes mogelijk te
maken. Hetzelfde geldt voor de leefgebieden van een aantal te beschermen soorten. Dit wordt nu ook in de
Vlaamse wetgeving verankerd. 



Voor vergunningsplichtige activiteiten of voor plannen die een betekenisvolle aantasting van de
beschermingszones veroorzaken, wordt een beoordelingsprocedure uitgewerkt. De overheid kan haar
vergunning slechts toekennen indien de natuurlijke kenmerken van de beschermingszone niet op
betekenisvolle wijze worden aangetast. Hiervan kan alleen worden afgeweken om redenen van groot
openbaar belang. In dat geval zijn compenserende maatregelen noodzakelijk. De beoordeling zal zoveel
mogelijk gebeuren binnen de MER-procedure. Zo niet, wordt het advies gevraagd van de afdeling Natuur
van Aminal. 

In het voorstel van decreet werd ook een procedure uitgewerkt voor de afbakening van nieuwe habitat- of
vogelrichtlijngebieden die nog niet werden aangemeld bij de Europese Commissie. 

Dit is een groen decreet. Ik wil de mede-indieners danken voor het vele werk dat ze de afgelopen zes
maanden hebben verricht. Het komt tegemoet aan de vraag van vele Vlamingen en biedt de kans aan diverse
geledingen van de samenleving om mee te werken aan een Vlaams ecologisch netwerk. In de buitengebieden
willen we de verschillende actoren namelijk gezamenlijk laten werken aan de verbetering van de
natuurkwaliteit. We maken de stap van een fragmentarisch naar een integraal, doeltreffend en gedragen
natuurbeleid, een oude eis van de natuurverenigingen. Dit voorstel van decreet kan Vlaanderen kleurrijker
maken. (Applaus bij de VLD, sp·a en AGALEV). 

De heer Patrick Lachaert : Aan dit voorstel van decreet hebben we zes maanden lang gewerkt. Het is geen
gemakkelijk document geworden. Het voorstel dat de heren Maes en Timmermans enkele jaren geleden
hebben ingediend, hebben we als sneuveltekst gebruikt. We hebben het geactualiseerd en we hebben
aanpassingen doorgevoerd op basis van de opmerkingen van de administratie. De tekst werd ook door
diverse adviesgroepen geëvalueerd. We hopen dan ook dat de tekst legistiek in orde is. 

Dit voorstel heeft de verdienste dat er eindelijk en standpunt wordt ingenomen in deze materie. De
omzetting van de vogel- en habitatrichtlijn duldt inderdaad geen uitstel meer. We lopen immers het risico
van een Europese veroordeling, wat ons veel geld zou kosten en ons milieu-imago nog meer zou schaden.
Dit voorstel regelt ook de afbakening van de GEN- en GENO-gebieden. Ook een aantal andere decreten die
verband houden met de wijziging van het natuurdecreet, werden aangepast. 

Dit voorstel van decreet realiseert de afstemming tussen de afbakening van het VEN en de regelgeving
inzake ruimtelijke ordening. Het primaat van de ruimtelijke ordening moet behouden blijven. Na de
afbakeningen inzake ruimtelijke ordening kunnen op basis van het decreet Natuurbehoud de instrumenten
van bescherming, inrichting en beheer worden ingezet. Daarmee is de rechtszekerheid gevrijwaard. 

Belangrijk is ook de oprichting van een arbitragecommissie waarin ook eigenaars en gebruikers zijn
opgenomen. Daardoor wordt het democratische karakter van de beslissingen verhoogd en kan er een
consensus- in plaats van een conflictmodel worden gecreëerd. 

Om soepel te kunnen inspelen op de noden van eigenaars en gebruikers wordt het voorkooprecht van de
overheid decretaal verankerd en komen er ruilmogelijkheden op basis van de ruilverkaveling. 

De tweede doelstelling van het voorstel van decreet is de omzetting van de Europese richtlijnen. Bij de
maatregelen die in dit kader moeten worden genomen, moet rekening gehouden worden met economische,
sociale en culturele noden, en met lokale en regionale elementen. In het kader van de uitvoering van de
habitat- en vogelrichtlijn worden speciale beschermingszones aangewezen. 

Dit voorstel van decreet is geenszins een aanslag op de landbouw, hoewel sommigen dat zo proberen voor te
stellen. De landbouwer wordt meer en meer een partner in het natuurbeheer. Het is niet de bedoeling om van
het leefgebied van alle beschermde soorten een reservaat te maken. Wel moeten er stimulerende maatregelen
worden genomen om landbouwers ertoe aan te zetten om maatregelen te nemen om de overleving van de
soorten te waarborgen. 

Bij de afbakening van de gebieden worden alle actoren geraadpleegd. Bij inkomensverlies zal een
schadevergoeding worden toegekend. Door middel van beheersovereenkomsten wordt het natuurvriendelijke



beheer door de eigenaars zelf gestimuleerd. 
Enkele belangrijke principes die door mijn fractie worden verdedigd werden in dit voorstel van decreet
opgenomen : een afbakening op basis van objectieve criteria waarbij de ruimtelijke ordening centraal staat;
een ruime consultatie van alle partijen; de oprichting van aan arbitragecommissie; een
schadevergoedingsregeling; het gebruik maken van instrumenten zoals ruilverkaveling, natuurprojecten en
beheersovereenkomsten. Mijn fractie zal dit voorstel van decreet dan ook goedkeuren. (Applaus bij de VLD,
sp·a en AGALEV)

De heer Jacky Maes : Na de goedkeuring van het Duinendecreet en het decreet betreffende het
natuurbehoud en het natuurlijk milieu, wordt vandaag een derde historische stap gezet voor het
natuurbehoud in Vlaanderen. De wetgeving inzake natuurbehoud wordt aangevuld, gemoderniseerd, maar
vooral gedemocratiseerd. Daardoor wordt een kader gecreëerd voor een breed maatschappelijk draagvlak. 

Een toegankelijke natuur voor elke burger is voor sp·a een basisrecht. Ik ben dan ook blij dat mijn partij bij
elk van de drie historische stappen een zeer belangrijke invloed heeft kunnen uitoefenen. Het huidige
voorstel van decreet is sterk geïnspireerd op het voorstel van decreet met betrekking tot de implementatie
van de vogel- en habitatrichtlijn, dat door sp·a reeds in november 2000 bij dit parlement werd ingediend. Ik
ben blij dat de regeling inzake de natuurrichtplannen werd verbeterd, onder invloed van mijn fractie. 

Het instrument van de natuurinrichting zal een sleutelelement worden voor de realisatie van een meer
kwaliteitsvolle natuur in Vlaanderen. De voorbeeldfunctie die de overheid in dit verband moet hebben wordt
decretaal verankerd : aan de administratieve overheden wordt de verplichting opgelegd om maatregelen te
nemen tot instandhouding van de natuur in het kader van de vogel- en habitatrichtlijn. 

Dit voorstel van decreet is geen eindpunt. Er moet werk gemaakt worden van de bescherming van specifieke
gebieden, bijvoorbeeld de kustpolders. 

Dit voorstel van decreet is een zeer belangrijke stap voor het effectief instandhouden en beschermen van de
natuur in Vlaanderen. (Applaus bij de VLD, sp·a en AGALEV)

De heer Erik Matthijs : Het natuurdecreet van 1997, dat eenparig goedgekeurd werd, respecteert een
evenwicht tussen landbouw en natuur. Na de ingebrekestelling door Europa, waarin gesteld werd dat
Vlaanderen niet voldoet aan de habitatrichtlijn, moest er inderdaad ingegrepen worden. We keuren de
werkwijze echter af. Het voorstel van decreet is eigenlijk geschreven door een Gentse hoogleraar, die werd
bijgestaan door een aantal natuurverenigingen. Die verenigingen liggen daarenboven aan de basis van tal
van amendementen. 

Na een korte toelichting van mevrouw Vertriest werden de leden van de commissie verondersteld het
voorstel snel goed te keuren. Voor de meerderheid is het parlementaire werk duidelijk ballast. Er werd
nauwelijks antwoord gegeven op de opmerkingen of vragen van CD&V. De heer Lachaert verwees enkel
naar overleg in de meerderheid, maar gaf daarover geen nadere uitleg. 

De heer Patrick Lachaert : Het is niet duidelijk waarom de heer Matthijs zo weinig zei tijdens de
vergaderingen van de commissie. Ging hij akkoord of was het te moeilijk ? 

De heer Erik Matthijs : Paars-groen wil macht zonder inspraak. Op verzoek van CD&V werd de Raad van
State geraadpleegd en kwamen er hoorzittingen. Men hield geen rekening met de aanbevelingen van de
SERV en de landbouworganisaties. De VLD bewees de groenen een wederdienst : zij hebben immers de
regeling voor de zonevreemde woningen en bedrijven geslikt. De heer Van Looy lanceerde redelijke
voorstellen, die hautain van tafel werden geveegd. 

De Raad van State vindt dat de Vlaamse regering door dit voorstel een te ruime delegatie van bevoegdheden
krijgt. Hij wijst er ook op dat er geen schaderegeling is voor de beperking van het eigendoms- en
gebruiksrecht. Volgens de raad zal dat de toets met het gelijkheidsbeginsel niet doorstaan. In andere
decreten is er immers wel in een regeling voorzien, onder meer de planschade bij het decreet op de
ruimtelijke ordening, de regeling in het decreet over de landschapszorg en in het decreet over het



natuurbehoud. De voorrang van de ruimtelijke ordening wordt opgeheven, en de rechtszekerheid van
eigenaars en gebruikers aangetast.

De speciale beschermingszones werden bepaald zonder inspraak. Het gaat onder meer over 60.000 hectare
landbouwgebied. In het wijzigingsdecreet wordt gesteld dat in deze zones werken en handelingen die
overeenstemmen met de ruimtelijke bestemming kunnen worden verboden of beperkt. Natuurreservaten in
de agrarische gebieden, gelegen in de speciale beschermingszones, kunnen worden erkend zonder advies
over de landbouw- en natuurwaarde. Daarenboven kan men om het even waar natuurinrichtingsprojecten
uitvoeren. 

De meerderheid brengt de ruimtebalans uit evenwicht zonder goede vergoedingsregelingen voor eigenaars
en gebruikers maar met subsidies en premies voor de groene vrienden. In de habitatrichtlijn staat dat het
beginsel dat de vervuiler betaalt, bij de natuurbescherming slechts beperkt kan worden toegepast. 

Men zal blijven werken met geel-groene gebieden, die door de reglementering groen worden. Die gebieden
zijn onwettelijk omdat ze volgens het KB van 28 december 1972 niet kunnen worden afgebakend. 

Volgens het Europese verdrag moeten de lidstaten bij het uitstippelen van hun milieubeleid rekening houden
met de beschikbare wetenschappelijke en technische gegevens, de milieuomstandigheden, de voordelen en
lasten van het optreden of niet-optreden, de economische en sociale ontwikkeling van de gemeenschap en de
regio’s. Maatregelen die verder gaan dan wat Europa voorstelt, moeten in overeenstemming zijn met het
verdrag en ter kennis gebracht worden van de Commissie. 

De meerderheid wil nu een voorloper zijn op het gebied van natuurbeleid zonder rekening te houden met het
verstedelijkte karakter van het Vlaams Gewest. Dat kan concurrentieverstorend werken zonder evenredige
baten voor het milieu. In verstedelijkt gebied staan landbouw- en natuurgebieden onder druk. De landbouw
verliest steeds meer ruimte zonder planschaderegeling. Dat komt neer op een brutale onteigening. 

De heer Patrick Lachaert : Ik heb de heer Matthijs gehoord in de commissie. De vogelrichtlijn dateert van
1999 en de habitatrichtlijn van 1998. 

De heer Erik Matthijs : Voor de landbouwer wordt er in het nieuwe voorstel van decreet niet eens in een
degelijke aankoopregeling voorzien. Dit alles betekent echter niet dat wij terug willen gaan naar de tijd van
het onbeperkt en overvloedig bemesten van de grond. Wij zeggen niet dat de landbouwgrond enkel de
landbouw toebehoort en er geen zorg voor de natuur moet zijn. 

Minister Vera Dua : De kritiek van collega Matthijs is grotendeels onterecht. Het openbaar onderzoek zou
immers met terugwerkende kracht kunnen plaatsvinden. In het oorspronkelijke voorstel van decreet was
deze retroactiviteit niet voorzien. Wij boden een oplossing voor dat hiaat. Ik ben dus verwonderd dat CD&V
ons hierbij niet volgt.

Verder zou ik de heer Matthijs toch willen vragen om de zaak niet op de spits te drijven. De beschikbare
ruimte in Vlaanderen moet op een evenwichtige manier gebruikt worden zodat de bio-diversiteit alle kansen
kan krijgen. 

Er werden diverse ondersteunende maatregelen uitgewerkt. Zo kunnen de eigenaars van private gronden
rekenen op financiële ondersteuning en werd er voorzien in een verplichte overkoop door het gewest. Ook is
er een decreet voor de grondbank in de maak. 

Het decreet betreffende het natuurbehoud voorziet, op een manier die het minste weerstand kan opwekken
van eigenaars en gebruikers, in de bescherming van 125.000 hectare ven. Ik zou dan ook willen dat men de
ogen niet sluit voor de positieve elementen van het voorstel van decreet. (Applaus bij de meerderheid) 

De heer Erik Matthijs : Er werden inderdaad verbeteringen aangebracht maar men moet alle sectoren
raadplegen. Wij zeggen dat landbouw, in agrarisch gebied, de hoofdfunctie moet zijn. De landbouw
respecteert de milieunormen en doet aan landschapsintegratie. Het voorstel van decreet gaat hieraan echter



voorbij. 

De landbouwer weet niet waar hij de volgende jaren aan toe is. De afbakening van de agrarische structuur
wordt pas voor 2007 voorzien. Pas dan zullen de gevolgen van het decreet duidelijk zijn. 

Het verlies aan landbouwgronden en het inkomensverlies door de bijkomende maatregelen is niet te
schatten. 

Dit voorstel van decreet zou een bescherming zijn voor vogels en habitats. De artikels die de vogel- of
habitatrichtlijn integreren in het voorstel van decreet, keuren wij goed. Alles wat verder gaat keuren wij af.
De voorstellen zijn immers een bedreiging voor de landbouwsector. Hiervoor hebben we drie gegronde
redenen. 

Vooreerst eisen we dat de extra beperkende maatregelen worden weggelaten. Hierover moet er, nadat de
natuurlijke en agrarische structuur werd afgebakend, verder onderhandeld worden. 

Verder eisen we dat aantoonbaar inkomens- en waardeverlies wordt vergoed. Tenslotte negeert de regering
haar eigen sociaal-economische partners. 

Wij pleiten er dan ook voor dat landbouw en natuur niet blijvend tegenover elkaar zouden geplaatst worden.
Vroeg of laat moet er toch een samenwerking komen tussen de landbouw- en natuursector.

Het aangekondigde offensief van de natuursector past niet in dit denkkader. Dit voorstel van decreet
evenmin. (Applaus bij CD&V) 

De heer Jacques Timmermans : De inbreng van CD&V in de commissie werd gewaardeerd. Het zou
onterecht zijn te stellen dat alles door de strot geduwd werd. Men zorgde ervoor dat er een degelijk debat
kon komen over het advies van de Raad van State. 

Dit wordt trouwens bewezen door het feit dat er door de meerderheid zeker 65 amendementen werden
ingediend. (Applaus bij de meerderheid) 

De heer Erik Matthijs : Ik heb ook nooit beweerd dat alles in een drafje werd afgehandeld. Oorspronkelijk
was het echter wel de bedoeling om alles zo snel mogelijk door het parlement te jagen. Onze tussenkomsten
zorgden er echter voor dat er een echt debat kwam. 

De heer Frans Wymeersch : In de discussie van vandaag moet men zich afvragen of men nog een
landbouw in Vlaanderen wil en zo ja welke. Deze vraag wordt echter niet meer door de meerderheid gesteld. 

Collega Denys stelde dat hij elk voorstel en ontwerp van decreet zou toetsen aan de rendabiliteit van de
landbouw in Vlaanderen. Hij heeft het debat echter overgelaten aan zijn collega Lachaert. 

Dit voorstel van decreet zal repercussies hebben op de rendabiliteit van de Vlaamse landbouw. 

De heer André Denys : Dit voorstel van decreet zorgt, door de invoering van beheerscontracten, precies
voor nieuwe kansen voor de landbouw. De kritiek van CD&V op deze contracten verwondert mij dan ook
ten zeerste. (Applaus bij de VLD) 

De heer Frans Wymeersch : Ik noteer dat de heer Denys zich hier opwerpt als de grote verdediger van de
beheerscontracten.

De landbouw is de speelbal van mensen die hun politiek gelijk willen halen en enkel electorale belangen
dienen. Het is nochtans duidelijk dat men geen twee heren kan dienen : de bevoegdheidsdomeinen
Leefmilieu en Landbouw geven vaak aanleiding tot conflictsituaties, waarbij Landbouw steeds als verliezer
uit de strijd komt. Ik verwijs naar de website van de heer Denys, waarop we kunnen lezen dat hij de groene



minister respecteert, maar dat een landbouwbeleid niet mag worden herleid tot een milieubeleid. Landbouw
is nog steeds een economische sector, wat zich ook moet vertalen in de bevoegdheidsverdeling.

In het verleden konden we veel tegenstrijdige uitspraken noteren over de landbouwsector, zeker uit de mond
van liberale politici. Maar intussen blijft de sociaal-economische studie over de toekomst van de
landbouwsector in Vlaanderen uit. Men pleit wel voor een duurzame landbouw, maar de boeren vragen zich
af of de Vlaamse regering nog wel een landbouwsector wil. Denk maar aan de bestemming van de
agrarische gebieden, die volledig wordt uitgehold. 

Minister Vera Dua : We moeten een duidelijk onderscheid maken tussen de bestemming van de agrarische
gebieden en het agrarische gebruik. Het is zo al ingewikkeld genoeg. In de groengebieden met zogenaamde
zonevreemde landbouw willen we beheerscontracten afsluiten om ervoor te zorgen dat de natuur er op zijn
minst in de huidige toestand blijft bewaard. 

De heer Patrick Lachaert : Het pleidooi van de heer Wymeersch verwondert me een beetje : in de
commissie heb ik hem geen enkele technische of inhoudelijke opmerking horen maken. Het is gemakkelijk
om in de openbare zitting kritiek te spuien, maar welke oplossing schuift u dan wel naar voor voor de
vertaling in de praktijk van de habitat- en vogelrichtlijn ? 

De heer Frans Wymeersch : Zowel bij het begin als op het einde van de commissiewerkzaamheden heb ik
opgemerkt dat men dit voorstel van decreet op twee manieren kan benaderen. Men kan zoals CD&V de
inhoud proberen bij te sturen, of men kan het voorstel principieel afwijzen. Wij hebben voor de tweede
benadering gekozen, waardoor technische en inhoudelijke bespiegelingen in de commissie niet meer aan ons
waren besteed.
De honger naar landbouwgrond is groot in een gebied dat met 500 inwoners per vierkante kilometer te
kampen heeft met een grote druk van verstedelijking. Het Ruimtelijke Structuurplan Vlaanderen bepaalt dat
750.000 hectare moet worden afgebakend voor de beroepslandbouw. Hoever staat het daarmee ? In De
Morgen las ik dat de heer Sannen van mening is dat niet mag worden geraakt aan de ruimtebalansen uit het
RSV. Hij begrijpt de VLD-uitspraken dat het RSV neerkomt op een dictatuur van de planologen niet.
Wanneer zal Agalev werk maken van de afbakening van de landbouwgebieden ? Daar wordt niet over
gesproken, wel over de natuurcompensaties. 

Minister Dirk Van Mechelen : Bij het leggen van een puzzel kan het best in een bepaalde volgorde worden
gewerkt. Bij de afbakeningsprocedures concentreren we ons eerst op de stedelijke afbakeningen en de
afbakening van de VEN-gebieden.

De afbakening van de landbouwgebieden zal daar logisch uit voortvloeien. De eerste veertien ruimtelijke
uitvoeringsplannen werden opgesteld, tegen het einde van het jaar moeten er 104 zijn afgewerkt.

Het is verkeerd de bevoegdheden Landbouw en Milieu tegen mekaar te willen uitspelen. Als we
daadwerkelijk iets willen bereiken in de praktijk, zullen we in de bevoegdheidsdomeinen Ruimtelijke
Ordening, Landbouw en Leefmilieu net heel goed moeten samenwerken. 

De heer Frans Wymeersch : De minister zal na de afbakening van de steden en de VEN-gebieden kijken
wat er rest voor de landbouw. Wij willen kijken wat er na de afbakening van de steden en de
landbouwgebieden rest voor de natuur. Dat is het verschil. 

Minister Dirk Van Mechelen : Ik raad u aan de doelstelling van de afbakening van de VEN-gebieden erop
na te lezen. Leefbaarheid en duurzaamheid gaan hand in hand. 

De heer Frans Wymeersch : Over de natuurcompensaties zegt VLD-europarlementslid Dirk Sterckx dat
Europa kan bepalen dat een bepaald gebied moet dienen als woongebied voor vogels, zonder de lidstaat
daarin te kennen. De lidstaat kan daar dan enkel nog onderuit door een ander gebied ter compensatie voor te
stellen. Het probleem is dat Vlaanderen zo dichtbevolkt is dat compensaties niet eenvoudig zijn. Deze
Europese richtlijn verplicht ons inderdaad om de natuur op een artificiële manier te compenseren. De
natuurcompensaties voor het Deurganckdok zijn daar een perfecte illustratie van.



Terwijl mevrouw Vertriest zopas opriep tot een offensief natuurbeleid, stel ik samen met andere
wetenschappers vast dat de biodiversiteit toeneemt. 

Minister Vera Dua : Lees toch maar eens het Natuurrapport Vlaanderen. Meer dan de helft van alle soorten
is al verdwenen of wordt met uitsterven bedreigd. De vogelsoorten die nu steeds vaker voorkomen, zijn de
soorten die perfect kunnen leven in een verstoord ecosysteem. 

De heer Frans Wymeersch : Ik zal deze zomer een lijst maken van alle vogels die ik in mijn omgeving
opmerk. Dit voorstel van decreet biedt de landbouwers geen rechtszekerheid en beperkt hun economische
draagkracht.

Daarom pleiten wij ervoor om het landbouwgebied onmiddellijk af te bakenen. Groen slaagt er in deze
ideologische strijd tegen de landbouw - het zinnebeeld van gezond rechts denken - in alles binnen te halen
wat ze wensen. De VLD is daar medeplichtig aan.

Voorstellen van decreet die alleen maar aandacht hebben voor de habitat van dieren en niet voor die van de
landbouwers, weigeren wij goed te keuren. Om dezelfde reden zullen wij ons onthouden tijdens de
stemming over de CD&V-amendementen. (Applaus bij het VB) 

De voorzitter : De algemene bespreking is gesloten. 

Artikelsgewijze bespreking

De voorzitter : Aan de orde is de artikelsgewijze bespreking.

- De stemmingen over de amendementen op de artikelen 4, 5, 11, 14, 23, 26, 31 en 33 en over de artikelen
4, 5, 11, 14, 23, 26, 31 en 33 worden aangehouden.

- De stemming over het amendement tot de invoeging van een nieuw artikel 36bis wordt aangehouden.

- De overige artikelen worden zonder opmerkingen aangenomen.
De artikelsgewijze bespreking is gesloten.

We zullen straks de hoofdelijke stemming over het voorstel van decreet houden. 

Wijziging van het decreet van 31 juli 1990 betreffende het onderwijs-II

Algemene bespreking

De voorzitter : Aan de orde is het voorstel van decreet van mevrouw Van Cleuvenbergen houdende
wijziging van het decreet van 31 juli 1990 betreffende het onderwijs-II.

De algemene bespreking is geopend. 

De heer Lucien Suykens, verslaggever : Ik verwijs naar het schriftelijke verslag. 

Mevrouw Riet Van Cleuvenbergen : Ondanks zijn vage titel behandelt dit voorstel van decreet een
concreet probleem.

Leerlingen die slagen voor het eerste jaar van de vierdegraadsopleiding Verpleegkunde, krijgen voortaan
immers het diploma Secundair Onderwijs. 

De betere leerlingen uit het beroepsonderwijs kunnen voortaan na de derde graad aan de
vierdegraadsopleiding beginnen. Daarna hebben ze meerdere mogelijkheden.



Omdat men na het zevende jaar beroeps ook het diploma Secundair Onderwijs krijgt, is dit voorstel van
decreet nodig. Het maakt de opleiding Verpleegkunde ook aantrekkelijker. Dit voorstel van decreet helpt
bovendien bij de emancipatie van leerlingen uit het beroepssecundair onderwijs. 

De voorzitter : De algemene bespreking is gesloten. 

Artikelsgewijze bespreking

De voorzitter : Aan de orde is de artikelsgewijze bespreking van het voorstel van decreet van mevrouw Van
Cleuvenbergen houdende wijziging van het decreet van 31 juli 1990 betreffende het onderwijs-II.

- De artikelen worden zonder opmerkingen aangenomen.

De artikelsgewijze bespreking is gesloten.

We zullen straks de hoofdelijke stemming over het voorstel van decreet houden. 

MOTIES VAN ORDE

Voorstel tot spoedbehandeling

Mevrouw Mieke Van Hecke : Ik vraag de spoedbehandeling voor het voorstel van resolutie van mevrouw
Grouwels, mevrouw Van Hecke en de heren Martens, Van Dijck en Vanleenhove betreffende de afdeling
musical aan het Koninklijk Conservatorium te Brussel. 

Mevrouw Brigitte Grouwels : Het gaat om stuk 1265 - Nr. 1. 

De heer Marino Keulen : In deze kwestie werden vandaag nog initiatieven genomen. De minister zal
morgen concrete mededelingen kunnen doen. We hopen het debat ten gronde te voeren in aanwezigheid van
de minister. 

De voorzitter : Ik stel voor het voorstel van resolutie morgen te behandelen als eerste punt op de agenda.
We zullen de minister daarvan verwittigen. (Instemming) 

Voorstellen tot aanvulling van de agenda

De heer Robert Voorhamme : Bij motie van orde vraag ik de aanvulling van de agenda met onze met
redenen omklede motie tot besluit van de in de commissie gehouden interpellaties over de
socialehuisvestingsdossiers van de Silvertoptorens in Antwerpen. 

De heer Jan Penris : Ik vraag dat ook onze daarmee samenhangende met redenen omklede motie zou
geagendeerd worden. 

De voorzitter : Vandaag werden in totaal zeven met redenen omklede moties ingediend. De twee
genoemde, plus twee over het statuut van de onthaalouders, een over de financiële lasten die voortvloeien uit
de scholenbouw met het Waarborgfonds, een over het statuut van gemeentelijke en OCMW-vzw's, en een
over de opleidingen Klantgerichtheid en onthaal van anderstaligen in de Vlaamse Rand. 

Ik stel voor ze alle zeven aan de agenda van morgen toe te voegen. (Instemming) 

MOTIES BETREFFENDE EEN BELANGENCONFLICT

Hoofdelijke stemmingen

De voorzitter : Aan de orde is de hoofdelijke stemming over de motie van de heer Van Hauthem



betreffende een belangenconflict. 

- De motie wordt met 24 stemmen tegen 91 niet aangenomen. 

Aan de orde is de hoofdelijke stemming over de motie van de heer Caluwé c. s. betreffende een
belangenconflict. 

- De motie wordt met 53 stemmen tegen 56 bij 7 onthoudingen niet aangenomen. 

De heer Joris Van Hauthem : Ik heb me onthouden bij de stemming over de tweede motie om mijn
ontgoocheling over het resultaat van de stemming uit te drukken. In de commissie heeft de voorzitter zelf
gezegd dat de combinatie van deze twee ontwerpen onaanvaardbaar is. Hij sprak over een kaakslag voor het
Vlaams Parlement. Toch brengt datzelfde parlement de moed niet op om het belangenconflict op te werpen.

Morgen zal de Senaat dus kunnen stemmen. Er komen eentalige rechters en de taalvereisten worden verder
versoepeld. Dat is de verantwoordelijkheid van de meerderheid. (Applaus bij CD&V en het VB) 

De heer Ludwig Caluwé : Ik heb besloten me te onthouden om de aandacht te trekken op het feit dat deze
motie niet wordt gesteund door die fracties van de meerderheid waarvan de partij ook deel uitmaakt van de
federale regering.

Intussen kan de Senaat de tweetaligheid in gerechtszaken in Brussel inperken. Het aantal eentalig Franse
rechters wordt verdubbeld en de eisen inzake tweetaligheid worden versoepeld. Dit is een smet op de
Vlaamse feestweek die dezer dagen wordt georganiseerd. (Applaus bij CD&V en het VB) 

ONTWERPEN VAN DECREET

Overeenkomst tussen de BLEU en Armenië 

Hoofdelijke stemming

De voorzitter : Aan de orde is de hoofdelijke stemming over het ontwerp van decreet houdende instemming
met de overeenkomst tussen de Belgisch-Luxemburgse Economische Unie en de republiek Armenië inzake
de wederzijdse bevordering en bescherming van investeringen, ondertekend in Brussel op 7 juni 2001. 

- Het ontwerp van decreet wordt eenparig door de 113 aanwezige leden aangenomen. 

Overdracht van Vlaamse economische vertegenwoordigers naar Export Vlaanderen 

Hoofdelijke stemming

De voorzitter : Aan de orde is de hoofdelijke stemming over het ontwerp van decreet houdende de
overdracht van de Vlaamse economische vertegenwoordigers van de Vlaamse regering naar Export
Vlaanderen, een Vlaamse openbare instelling. 

- Het ontwerp van decreet wordt eenparig door de 112 aanwezige leden aangenomen. 

Samenwerkingsverdrag met het Groothertogdom Luxemburg 

Hoofdelijke stemming

De voorzitter : Aan de orde is de hoofdelijke stemming over het ontwerp van decreet houdende instemming
met het samenwerkingsverdrag tussen de Vlaamse Gemeenschap en het Vlaamse Gewest en het
Groothertogdom Luxemburg, ondertekend in Brussel op 15 december 2000.



- Het ontwerp van decreet wordt, wat de gemeenschapsaangelegenheden betreft, eenparig door de 116
aanwezige leden en, wat de gewestaangelegenheden betreft, eenparig door de 113 aanwezige leden
aangenomen. 

Overeenkomst tussen de BLEU en de republieken Gabon en Ivoorkust

Hoofdelijke stemming

De voorzitter : Aan de orde is de hoofdelijke stemming over het ontwerp van decreet houdende instemming
met : 1° de overeenkomst tussen de Belgisch-Luxemburgse Economische Unie en de republiek Gabon
inzake de wederzijdse bevordering en bescherming van investeringen, ondertekend in Brussel op 27 mei
1998 ; 2° de overeenkomst tussen de Belgisch-Luxemburgse Economische Unie en de regering van de
republiek Ivoorkust inzake de wederzijdse bevordering en bescherming van investeringen, ondertekend in
Brussel op 1 april 1999.

- Het ontwerp van decreet wordt eenparig door de 113 aanwezige leden aangenomen. 

Wijziging statuut van de reisbureaus

Hoofdelijke stemming 

De voorzitter : Aan de orde is de hoofdelijke stemming over het ontwerp van decreet tot wijziging van de
wet van 21 april 1965 houdende het statuut van de reisbureaus. 

- Het ontwerp van decreet wordt met 93 stemmen bij 20 onthoudingen aangenomen. 

Statuut van de reisbureaus en Vlaamse Adviesraad voor toerisme

Hoofdelijke stemming

De voorzitter : Aan de orde is de hoofdelijke stemming over het ontwerp van decreet tot wijziging van de
wet van 21 april 1965 houdende het statuut van de reisbureaus en van het decreet van 5 maart 1985
houdende oprichting van een Vlaamse adviesraad voor toerisme. 

- Het ontwerp van decreet wordt met 93 stemmen bij 20 onthoudingen aangenomen. 

Integrale jeugdhulp

Hoofdelijke stemming

De voorzitter : Aan de orde is de hoofdelijke stemming over het ontwerp van decreet betreffende de
integrale jeugdhulp. 

- Het ontwerp van decreet wordt eenparig door de 116 aanwezige leden aangenomen. 

Gesloten centrum voor voorlopige plaatsing van minderjarigen die een als misdrijf omschreven feit
hebben gepleegd

Hoofdelijke stemming

De voorzitter : Aan de orde is de hoofdelijke stemming over het ontwerp van decreet houdende
goedkeuring van het samenwerkingsakkoord tussen de Federale Staat, de Duitstalige Gemeenschap, de
Franse Gemeenschap en de Vlaamse Gemeenschap betreffende het gesloten centrum voor voorlopige
plaatsing van minderjarigen die een als misdrijf omschreven feit hebben gepleegd. 

Mevrouw Trees Merckx-Van Goey : CD&V zal tegen het ontwerp van decreet stemmen. De



gemeenschappen zijn stil blijven zitten en daarom grijpt de federale regering terug naar iets wat al was
afgeschaft. De ontstane situatie betekent een verstrenging voor minderjarigen. Zij kan de toetsing van het
Kinderrechtenverdrag niet doorstaan. Het advies van de kinderrechtencommissaris was zeer duidelijk. 

CD&V stemt tegen omdat het onbehoorlijk is een samenwerkingsakkoord inzake Everberg te stemmen als er
geen jeugdstrafrecht bestaat en als het er ook niet naar uitziet dat dat er tijdens deze regeerperiode nog zal
komen. 

We stemmen ook tegen omdat de Vlaamse regering nalaat te zorgen voor voldoende plaatsen in de
gemeenschapsinstellingen. Het zou beter zijn te zorgen voor voldoende Vlaamse middelen daarvoor, en ook
de 40 plaatsen in Everberg uit te bouwen als een gemeenschapinstelling. 

De heer Kris Van Dijck : Namens N-VA wil ik twee bemerkingen maken. Het amendement dat werd
aangenomen in de commissie bepaalt dat het decreet per 1 maart ophoudt te bestaan als er op 1 september
2004 geen jeugdstrafrecht is. Dat is toch ruim twee jaar. 

Inzake de taalregeling vormt dit ontwerp een afwijking van het decreet van 19 juli 1973. 

- Het ontwerp van decreet wordt met 64 stemmen tegen 51 bij 1 onthouding aangenomen. 

De heer Jan Laurys : Ik heb een stemafspraak met de heer Bex. 

Ontwikkelingsdoelen algemene en sociale vorming buitengewoon secundair onderwijs opleidingsvorm
3

Hoofdelijke stemming

De voorzitter : Aan de orde is de hoofdelijke stemming over het ontwerp van decreet tot bekrachtiging van
de ontwikkelingsdoelen algemene en sociale vorming in het buitengewoon secundair onderwijs van
opleidingsvorm 3.

- Het ontwerp van decreet wordt met 95 stemmen tegen 21 aangenomen. 

VOORSTELLEN VAN DECREET

Controle op de communicatie van de Vlaamse overheid

Hoofdelijke stemming

De voorzitter : Aan de orde is de hoofdelijke stemming over het voorstel van decreet van de heren De
Batselier, Caluwé, Holemans, Vermeiren en Gatz houdende de controle op de communicatie van de Vlaamse
overheid.

- Het voorstel van decreet wordt, wat de gemeenschapsaangelegenheden betreft, met 96 stemmen bij 21
onthoudingen en, wat de gewestaangelegenheden betreft, met 94 stemmen bij 20 onthoudingen
aangenomen. 

Controle op de mededelingen van de voorzitter van het Vlaams Parlement

Hoofdelijke stemming

De voorzitter : Aan de orde is de hoofdelijke stemming over het voorstel van bijzonder decreet van de
heren De Batselier, Caluwé, Holemans, Vermeiren en Gatz houdende de controle op de mededelingen van
de voorzitter van het Vlaams Parlement.



- Het voorstel van decreet wordt, wat de gemeenschapsaangelegenheden betreft, met 96 stemmen bij 21
onthoudingen en, wat de gewestaangelegenheden betreft, met 94 stemmen bij 20 onthoudingen
aangenomen

Controle op de regeringsmededelingen

Hoofdelijke stemming

De voorzitter : Aan de orde is de hoofdelijke stemming over het voorstel van decreet van de heren De
Batselier, Caluwé, Holemans, Vermeiren en Gatz houdende controle op de regeringsmededelingen.

- Het voorstel van decreet wordt, wat de gemeenschapsaangelegenheden betreft, met 96 stemmen bij 21
onthoudingen en, wat de gewestaangelegenheden betreft, met 94 stemmen bij 20 onthoudingen
aangenomen. 

Wijziging van het decreet betreffende het natuurbehoud

Aangehouden stemmingen

De voorzitter : Aan de orde zijn de aangehouden stemmingen over de amendementen op de artikelen 4, 5,
11, 14, 23, 26, 31 en 33, tot invoeging van een nieuw artikel 36bis en over de artikelen 4, 5, 11, 14, 23, 26,
31 en 33 van het voorstel van decreet van mevrouw Vertriest en de heren Maes, Lachaert en Bex houdende
wijziging van het decreet van 21 oktober 1997 betreffende het natuurbehoud en het natuurlijk milieu, van
het bosdecreet van 13 juni 1990, van het decreet van 16 april 1996 betreffende de landschapszorg, van het
decreet van 21 december 1988 houdende oprichting van de Vlaamse Landmaatschappij, van de wet van 22
juli 1970 op de ruilverkaveling van landeigendommen uit kracht van wet zoals aangevuld door de wet van
11 augustus 1978 houdende bijzondere bepalingen eigen aan het Vlaamse Gewest, van het decreet van 23
januari 1991 inzake de bescherming van het leefmilieu tegen de verontreiniging door meststoffen en van de
wet betreffende de politie over het wegverkeer, gecoördineerd bij koninklijk besluit van 16 maart 1968.

- De amendementen worden niet aangenomen.

- De artikelen 4, 5, 11, 14, 23, 26, 31 en 33 worden aangenomen.

Hoofdelijke stemming

De voorzitter : Aan de orde is de hoofdelijke stemming over het voorstel van decreet van mevrouw
Vertriest en de heren Maes, Lachaert en Bex houdende wijziging van het decreet van 21 oktober 1997
betreffende het natuurbehoud en het natuurlijk milieu, van het bosdecreet van 13 juni 1990, van het decreet
van 16 april 1996 houdende de bescherming van landschappen, van het decreet van 21 december 1988
houdende oprich-ting van de Vlaamse Landmaatschappij, van de wet van 22 juli 1970 op de ruil-verkaveling
van landeigendommen uit kracht van wet zoals aangevuld door de wet van 11 augustus 1978 houdende
bijzondere bepalingen eigen aan het Vlaamse Gewest, van het decreet van 28 juni 1985 betreffende de
milieuvergunning en van het decreet van 23 januari 1991 inzake de bescherming van het leefmilieu tegen de
verontreiniging door meststoffen, waarvan het opschrift door de commissie werd gewijzigd als volgt :
‘voorstel van decreet houdende wijziging van het decreet van 21 oktober 1997 betreffende het natuurbehoud
en het natuurlijk milieu, van het bosdecreet van 13 juni 1990, van het decreet van 16 april 1996 betreffende
de landschapszorg, van het decreet van 21 december 1988 houdende oprichting van de Vlaamse
Landmaatschappij, van de wet van 22 juli 1970 op de ruilverkaveling van landeigendommen uit kracht van
wet zoals aangevuld door de wet van 11 augustus 1978 houdende bijzondere bepalingen eigen aan het
Vlaamse Gewest, van het decreet van 23 januari 1991 inzake de bescherming van het leefmilieu tegen de
verontreiniging door meststoffen en van de wet betreffende de politie over het wegverkeer, gecoördineerd
bij koninklijk besluit van 16 maart 1968.’

- Het voorstel van decreet wordt met 63 stemmen tegen 47 bij 4 onthoudingen aangenomen. 



Wijziging van het decreet van 31 juli 1990 betreffende het onderwijs-II

Hoofdelijke stemming

De voorzitter : Aan de orde is het voorstel van decreet van mevrouw Van Cleuvenbergen c.s. houdende
wijziging van het decreet van 31 juli 1990 betreffende het onderwijs-II.

- Het voorstel van decreet wordt eenparig door de 115 aanwezige leden aangenomen. 

VOORSTELLEN VAN RESOLUTIE

Federale jeugdstrafinrichtingen

Hoofdelijke stemming

De voorzitter : Aan de orde is de hoofdelijke stemming over het voorstel van resolutie van mevrouw
Merckx-Van Goey, mevrouw Becq, mevrouw Van Cleuvenbergen en mevrouw van Kessel betreffende het
oprichten van aangepaste inrichtingen voor de bewaring van delinquente jongeren en betreffende het sluiten
van een Samenwerkingsakkoord tussen de Vlaamse Gemeenschap en de federale staat met betrekking tot de
detentie van jeugdige delinquenten in op te richten gespecialiseerde federale jeugdstrafinrichtingen en
betreffende de hulpverlening, het onderwijs en de herstelbemiddeling ingericht in de federale
jeugdstrafinrichtingen door de gemeenschappen.

- Het voorstel van resolutie wordt met 51 stemmen tegen 64 bij 1 onthouding niet aangenomen. 

Gesloten centrum voor de voorlopige plaatsing van minderjarigen

Hoofdelijke stemming

De voorzitter : Aan de orde is de hoofdelijke stemming over het voorstel van resolutie van mevrouw Van
Den Heuvel en de heren Helsen, Van Duppen en Roegiers betref-fende het samenwerkingsakkoord tussen de
Federale Staat, de Duitstalige Gemeenschap, de Franse Gemeenschap en de Vlaamse Gemeenschap
betreffende het gesloten centrum voor voorlopige plaatsing van minderjarigen die ervan worden verdacht
een als misdrijf omschreven feit te hebben gepleegd en inzonderheid het Vlaamse uitvoeringsbeleid.

- Het voorstel van resolutie wordt met 64 stemmen bij 53 onthoudingen aangenomen. 

VOORSTELLEN VAN DECREET

Vlaams Landbouwinvesteringsfonds

Algemene bespreking

De voorzitter : Aan de orde is de algemene bespreking van het voorstel van decreet van mevrouw Declercq,
mevrouw Vertriest en de heren Maes, Laverge en Bogaert houdende wijziging van het decreet van 22
december 1993 houdende bepalingen tot begeleiding van de begroting 1993.

De algemene bespreking is geopend. 

De heer Guy Sols, verslaggever : Het voorstel van decreet heeft betrekking op het Vlaams
Landbouwinvesteringsfonds (Vlif). Momenteel kunnen alleen landbouwers in hoofd- of bijberoep een
beroep doen op dit fonds. Bedoeling is om een evolutie in de richting van duurzame landbouw te
ondersteunen met aandacht voor meer diversificatie in land- en tuinbouw. Daarom moeten
landbouwcoöperaties en zorgboerderijen worden uitgebreid. Er zijn twee soorten zorgboerderijen : de



reguliere landbouwbedrijven die ook aan een zorgproject werken en de verzorgingsinstellingen die een
kleinschalig landbouwbedrijf opstarten. Momenteel kunnen deze instellingen geen beroep doen op het Vlif.
Het is niet de bedoeling om de zorgboerderijen te laten concurreren met de bestaande landbouwbedrijven. 

Mevrouw Gardeyn-Debever heeft principieel geen probleem met zorgboerderijen, maar vraagt aandacht
voor drie elementen : de boerderijen mogen niet in concurrentie treden met de kleine landbouwbedrijven; er
mag enkel steun worden toegekend als er een overschot is op de begroting van het Vlif; er moet worden
onderzocht of Europa geen bezwaren heeft. De heer Moreau vindt dat het initiatief beperkt moet worden tot
kleinschalige projecten. Hij vraagt zich ook af op welke manier een en ander belast zal worden. De minister
onderstreept dat de uitvoeringsbesluiten vooraf zullen worden voorgelegd aan het parlement en dat het niet
de bedoeling is dat het Vlif wordt gebruikt voor welzijnsprojecten.

Het voorstel van decreet werd eenparig goedgekeurd in de commissie. (Applaus) 

Mevrouw Veerle Declercq : Ik wil benadrukken dat het gaat over landbouw- en tuinbouwactiviteiten, dat er
geen dubbele subsidiëring komt en dat er geen concurrentievervalsing zal zijn. De uitbreiding van het Vlif
heeft tot doel extra kansen te geven aan mensen die, al dan niet tijdelijk, niet kunnen werken in het reguliere
arbeidscircuit. 

Mevrouw Gisèle Gardeyn-Debever : Mijn fractie zal dit voorstel goedkeuren. Wij blijven niettemin
bekommerd over de familiale zorgboerderijen. We hopen dat er voorzichtig en nauwkeurig omgesprongen
zal worden met de middelen uit de landbouwsector die in de welzijnsector gebruikt zullen worden. Enkel de
zelfstandige landbouwbedrijven kunnen aanspraak maken op het investeringskrediet. Men moet ook nagaan
of dit voorstel voldoet aan de Europese regels. Er moet een correcte vergoeding komen voor de boeren die
investeren in zorg.

Ik betreur het dat CD&V niet de kans kreeg om dit voorstel mee te ondertekenen, maar ben blij dat men
rekening gehouden heeft met onze opmerkingen. (Applaus bij CD&V, de VLD, sp·a, AGALEV en VU&ID) 

De voorzitter : De algemene bespreking is gesloten.
Artikelsgewijze bespreking

De voorzitter : Aan de orde is de artikelsgewijze bespreking van het voorstel van decreet van mevrouw
Declerq, mevrouw Vertriest en de heren Maes, Laverge en Bogaert houdende wijziging van het decreet van
22 december 1993 houdende bepalingen tot begeleiding van de begroting 1994.

- De artikelen worden zonder opmerkingen aangenomen.

De artikelsgewijze bespreking is gesloten. 

We zullen straks de hoofdelijke stemming over het voorstel van decreet houden. 

Zonevreemde bedrijven

Algemene bespreking

De voorzitter : Aan de orde zijn het voorstel van decreet van de heren Lachaert, Wille en Devolder,
mevrouw Guns en de heer De Gucht houdende wijziging van het decreet van 18 mei 1999 houdende de
organisatie van de ruimtelijke ordening en van het decreet betreffende de ruimtelijke ordening,
gecoördineerd op 22 oktober 1996 en van het voorstel van decreet van de heren Kindermans, Van Looy,
Matthijs, Laurys, De Meyer en Decaluwe houdende maatregelen voor zonevreemde bedrijven, die door de
commissie in samenhang werden behandeld, met dien verstande dat het voorstel van decreet van de heren
Lachaert, Wille en Devolder, mevrouw Guns en de heer De Gucht als basis voor de bespreking werd
genomen. Wij volgen hier dezelfde werkwijze.

De algemene bespreking is geopend. 



Mevrouw Isabel Vertriest, verslaggever : Ik verwijs naar het schriftelijke verslag. 

De heer Patrick Lachaert : De voorgestelde regeling voor zonevreemde bedrijven sluit aan bij de
ruimtelijke ordening in het buitengebied. We trachten dat op een correcte en evenwichtige wijze te doen. Na
het basisdecreet van 18 mei 1999, de wijziging van 54 artikelen ervan en het decreet op de zonevreemde
woningen, is het creëren van rechtszekerheid voor zonevreemde bedrijven de volgende stap. 

De gemeenten beschikten reeds over gemeentelijke ruimtelijke plannen, de sectorale BPA’s en de
planologische attesten. Nu is er een bijkomende mogelijkheid om de problemen van de 25.000 zonevreemde
bedrijven in kwetsbare en niet-kwetsbare gebieden op te lossen. Bedrijfsgebouwen in kwetsbare gebieden
zullen echter niet kunnen afgebroken en opnieuw gebouwd worden of uitgebreid worden. 

Door deze nieuwe regeling krijgt de administratie meer tijd om de planologische inspanningen van de
gemeenten en provincies te begeleiden en echte problemen op te lossen, want ze hoeft niet elk dossier zelf te
beoordelen. (Applaus bij de VLD, sp·a en AGALEV) 

Mevrouw Isabel Vertriest : Door het oneigenlijk aanvragen van planologische attesten door de bedrijven
heeft dat instrument niet de verhoopte oplossing gebracht. We hopen dat door de nieuwe regeling gemeenten
minder tijd moeten besteden aan onnodige procedures en meer aan ruimtelijke uitvoerings- en
structuurplannen. Door de invoering van een openbaar onderzoek wordt de kans op hinder voor
omwonenden beperkt. Terecht worden de gemeenten gestimuleerd om sneller werk maken van de planning.
Wij denken echter dat er bijkomende stimulansen gegeven moeten worden.

In de vorige jaren hebben wij vooral regulerend moeten optreden. Ik hoop dat wij voortaan een actief beleid
kunnen voeren met aandacht voor wonen, werken en de open ruimte. (Applaus bij de VLD, sp·a, AGALEV en
VU&ID) 

De heer Gerald Kindermans : Uiteindelijk komt er een oplossing voor de zonevreemde bedrijven. De
meerderheid kon niet tot een akkoord komen. Pas toen CD&V een eigen voorstel indiende en wees op de
verschillen tussen de teksten van de VLD en het zomerakkoord, was een voorstel van de meerderheid
mogelijk. Tevoren beperkte men zich tot schelden onder het mom van een open debatcultuur. 

Op die manier werden een aantal dossiers gedeblokkeerd en werd alles aan alles gekoppeld. In eufimistische
termen sprak men van een zomerakkoord. De nadelen van een dergelijk akkoord zijn onder meer dat
sommigen niet meer weten wat het resultaat was van de onderhandelingen, en dat anderen bepaalde
toegevingen hebben gedaan zonder hun achterban te raadplegen. De synthesenota Leefmilieu en ruimtelijke
ordening is daar wellicht het beste bewijs van. 

Ongeacht het feit dat op 44.000 hectare kwetsbare gebieden landbouwactiviteiten plaatsvinden, wilde men
een uitdoofbeleid voor al deze bedrijven. Verbouwingen zouden alleen mogelijk zijn in ruimtelijk niet-
kwetsbare gebieden. De genoemde synthesenota had het dan weer over mogelijke verbouwingen in alle
bestemmingsgebieden, maar dat werd in de commissie door de meerderheid zelf afgedaan als
‘gazettenpraat’. De opeenvolging van uiteenlopende interpretaties ging nog even door. De vraag die men bij
dit akkoord kan stellen is, wie nu wie bedrogen heeft binnen de meerderheidspartijen. Ik weet dat het moet
lijken alsof alle plooien weer gladgestreken zijn maar de feiten wijzen toch op iets anders.

De CD&V-fractie heeft haar verantwoordelijkheid genomen en heeft op 8 mei 2002 een voorstel van decreet
neergelegd. Terwijl de minister-president ons vorige week nog verweet dat we geen alternatieven
aanbrachten, stellen we nu vast dat de meerderheid er zelf niet meer uitraakte. De VLD heeft, ten einde raad,
zelf een voorstel van decreet neergelegd, zonder dat er in de regering een akkoord bereikt was. 

Het getuigt van onbehoorlijk bestuur als men in de commissie telkens maar cruciale veranderingen
aanbrengt aan belangrijke regelgevingen. Dat gebeurde zelfs zonder dat men het advies van de Raad van
State vroeg. Want plots was alles dringend, terwijl men het dossier jaren heeft laten aanslepen. De
verantwoordelijkheid om tot een snelle oplossing te komen, wordt dan nog bij de oppositie gelegd. Van



diezelfde oppositie verwacht men trouwens dat ze afstand doen van de wettelijk vastgelegde reflectieperiode
en van een advies van de Raad van State. Ieder jaar worden trouwens op deze manier, vlak voor het
zomerreces, een aantal belangrijke decreten door het parlement gejaagd. Achteraf moeten er dan telkens een
aantal fouten en anomalieën rechtgezet worden. Kenschetsend hiervoor is het decreet over de zonevreemde
woningen van 10 juli 2001. 

Het ontwerp van decreet over de zonevreemde bedrijven is inderdaad een stap in de goede richting. Een
aantal problemen blijven echter onopgelost. Samen met collega Lachaert hebben we vastgesteld dat het
sectoraal bijzonder plan van aanleg en het planologisch attest theoretisch werkbare instrumenten zijn. Uit de
praktijk blijkt echter dat slechts een klein gedeelte van de problemen van de zonevreemde bedrijven erdoor
wordt opgelost. 

Toch wordt het planologisch attest door de meerderheid uitgeroepen tot het ultieme instrument om
uitbreidingsmogelijkheden te creëren voor zonevreemde bedrijven. Unizo is daar echter niet onverdeeld
gelukkig mee en stelt dat de procedure voor het planologisch attest aanzienlijk verzwaard werd. Aan de
belofte tot een administratieve vereenvoudiging werd niet tegemoetgekomen. 

Door te stellen dat er geen planbaten moeten betaald worden als men een bouwvergunning krijgt, draait men
de burgers een rad door de ogen. 

Minister Dirk Van Mechelen : We moeten weten wat we willen. Indien we langs een vergunningenbeleid
de mogelijke uitbreiding van een bedrijf mogelijk maken, moeten we in de procedure een kwaliteitsvolle
bewaking inschrijven, met name bij de aanvraag van het planologisch attest. Dat doen we door een openbaar
onderzoek te laten plaatsvinden en advies te vragen aan de provinciale, gemeentelijke of Vlaamse commissie
voor ruimtelijke ordening. Op basis van dat laatste worden dan het attest en de vergunning verleend. 

Nadien volgt dan, in het kader van de planologische regularisatie van het bijzonder plan van aanleg van het
bedrijf, de verdere afhandeling van het dossier. 

In ieder geval was deze manier van werken de enige mogelijke wijze om een ordentelijk vergunningsbeleid
te koppelen aan de noodzakelijke planologische afweging. 

- De heer Johan De Roo, eerste ondervoorzitter, treedt als voorzitter op. 

De heer Patrick Lachaert : Wat Unizo beweert is niet correct. Zo is er maar een planologisch onderzoek
nodig. In het vorige decreet werd ook geen definitieve oplossing geregeld voor zonevreemde woningen en
bedrijven. 

De heer Gerald Kindermans : Op het terrein blijft men twijfels hebben over het planologisch attest. Heel
wat kleinere bedrijven kennen de regelgeving niet of nauwelijks, of kunnen ze gewoonweg niet toepassen. 

De heer Patrick Lachaert : Het hoofdprobleem van het planologisch attest is dat een derde van de
bedrijven - zij die niet vergunningsplichtig zijn - er geen beroep op kan doen. Het gebeurt immers al te vaak
dat een bedrijf een positief planologisch attest ontvangt, dat later wordt tegengesproken door de
administratie. Dit was niet langer werkzaam.
Blijkbaar is het zo dat, hoe moeilijker de administratie doet, hoe meer men decretaal moet wijzigen. Dat is
een belangrijke les. Wij hopen in elk geval op een mentaliteitswijziging. 

De heer Gerald Kindermans : Voor de meerderheid is het, door de heirkrachtregeling, niet mogelijk om te
herbouwen in ruimtelijk kwetsbare gebieden. Een boerderij in een natuurgebied zou bijvoorbeeld na een
brand moeten verdwijnen. 

Het CD&V-voorstel wil de verwevenheid van economische activiteiten in het buitengebied rechtszekerheid
bieden. Als een functie zonder vergunning werd gewijzigd na 17 juli 1984, behoort een regularisatie volgens
het voorstel van de VLD niet tot de mogelijkheden. Daardoor bestaat er geen oplossing voor duizenden
zonevreemde activiteiten. CD&V stelt voor om de activiteiten die verweefbaar zijn en niet hinderlijk voor



de hoofdfunctie van de zone, bij decreet toe te staan.

Wij dienen ook in deze plenaire vergadering amendementen in die de zonevreemde bedrijven meer
rechtszekerheid kunnen bieden. We vragen de meerderheid ze grondig te overwegen. (Applaus bij CD&V)

De heer Jean Geraerts : Het Vlaams Blok is blij dat er een degelijke oplossing wordt geboden voor de
rechtsonzekerheid waarin de zonevreemde bedrijven verkeren. Vooral de opname van de zonevreemde
bedrijven in kwetsbare gebieden heeft ons overtuigd. De goedkeuring van dit voorstel van decreet door het
Vlaams Blok impliceert nog niet dat onze partij deze problemen niet zal blijven opvolgen. Wij zullen daarbij
vooral aandacht besteden aan de bedrijven die in dit voorstel van decreet nog uit de boot vallen. (Applaus bij
het VB)

De heer Bruno Tobback : Bij de totstandkoming van dit decreet waren er heel wat onverwachte wendingen
en moesten heel wat misverstanden uit de wereld worden geholpen, met een goed compromis als resultaat.
Dit compromis kadert inderdaad in het zomerakkoord. 

Een vergelijking met het decreet op de zonevreemde woningen leert ons dat het Vlaams Parlement een
duidelijke lijn volgt. Zij wil een pragmatische oplossing bieden voor de bestaande problemen, zonder daarin
te overdrijven. Bij het beluisteren van de argumentatie van CD&V rees immers de vraag of deze partij nog
wel voorstander is van het bestaan van een ruimtelijke ordening. Dat Unizo en de vereniging van eigenaars
van zonevreemde woningen opkomen voor hun rechten, is begrijpelijk. Politici hebben intussen de taak uit
te leggen hoever een decreet kan gaan. En een oplossing voor iedereen behoort jammer genoeg niet altijd tot
de mogelijkheden. 

Dit voorstel van decreet streeft op een goede en nuchtere manier een evenwicht na tussen individuele
belangen en het algemeen belang. Het is goed dat er duidelijke regels komen, die ook daadwerkelijk zullen
worden toegepast. Sp·a zal dit voorstel van decreet dan ook goedkeuren. (Applaus bij de VLD, sp·a, en
AGALEV)

Minister Dirk Van Mechelen : We hebben een lange weg afgelegd om dit voorstel van decreet hier te
kunnen voorleggen. Een van de eerste problemen waarmee we werden geconfronteerd, is het gebrek aan
statistische kennis over de problemen in de praktijk. Met het strategische plan hebben we geprobeerd de
problemen duidelijk te omlijnen, om daarna naar oplossingen op zoek te gaan.

Het is voor iedereen duidelijk dat de rechtsonzekerheid van 23.000 Vlaamse bedrijven onaanvaardbaar is. Ik
dank de commissie voor Ruimtelijke Ordening dan ook dat ze haar verantwoordelijkheid heeft genomen. Na
de unanieme goedkeuring van het voorstel van decreet betreffende de zonevreemde woningen, zal nu ook dit
voorstel van decreet inzake de zonevreemde bedrijven unaniem kunnen worden goedgekeurd. 

Met dit voorstel proberen we economische en ecologische belangen te verzoenen. De meerderheid heeft
ervoor willen zorgen dat de zonevreemde bedrijven rechtszekerheid krijgen op het gebied van de
instandhouding, verbouwing of herbouwing van hun bedrijf. Uitbreiding kan enkel na een ruimtelijke
afweging binnen een planologische visie. Alles werd daarom in het werk gesteld om van het planologische
attest een goed instrument te maken om deze bedrijven op korte termijn rechtszekerheid te kunnen bieden. 

Het zogenaamde zomerakkoord is een synthesenota over de bevoegdheidsdomeinen Ruimtelijke Ordening
en Leefmilieu. In deze prioriteitennota spreken we af welke regelingen prioritair zullen worden behandeld.
Zo staat bijvoorbeeld het decreet op het integrale waterbeheer hoog op het lijstje. Met deze nota willen we
een slingerbeweging vermijden : these en antithese moeten leiden tot synthese.
De voorbije vier jaar werden er ongelooflijk veel voorbereidende planologische werkzaamheden verricht,
die nu hun vruchten zullen beginnen af te werpen. De administratie Planologie werd versterkt en er werd
werk gemaakt van de administratieve vereenvoudiging.

Ik treed de heer Tobback bij dat het niet de opdracht van de decreetgever is om een oplossing voor iedereen
uit te werken. Met dit voorstel van decreet streven we een verzoening na van het individueel eigendomsrecht
met het algemeen belang, met voldoende oog voor een duurzame ruimtelijke ontwikkeling. Wat we kunnen



oplossen, zullen we oplossen. Wat we niet kunnen oplossen, zal op termijn moeten verdwijnen. (Applaus bij
de VLD, sp·a en AGALEV)

De heer Gerald Kindermans : Als de synthesenota een prioriteitennota is, had de regering haar eigen
meerderheid daarover vooraf moeten inlichten. Hoe democratisch is een dergelijke prioriteitennota
overigens als die enkel door de regering is geschreven ?

De voorzitter : De algemene bespreking is gesloten.

Artikelsgewijze bespreking

De voorzitter : Aan de orde is de artikelsgewijze bespreking van het voorstel van decreet van de heren
Lachaert, Wille en Devolder, mevrouw Guns en de heer De Gucht houdende wijziging van het decreet van
18 mei 1999 houdende de organisatie van de ruimtelijke ordening en van het decreet betreffende de
ruimtelijke ordening, gecoördineerd op 22 oktober 1996 en van het voorstel van decreet van de heren
Kindermans, Van Looy, Matthijs, Laurys, De Meyer en Decaluwe houdende maatregelen voor zonevreemde
bedrijven, die door de commissie in samenhang werden behandeld, met dien verstande dat het voorstel van
decreet van de heren Lachaert, Wille en Devolder, mevrouw Guns en de heer De Gucht als basis voor de
bespreking werd genomen. Wij volgen hier dezelfde werkwijze.

- De stemmingen over de amendementen op de artikelen 6 en 7 en over de artikelen 6 en 7 worden
aangehouden.

- De stemming over het amendement tot invoeging van een nieuw artikel 7bis wordt aangehouden.

- De overige artikelen worden zonder opmerkingen aangenomen.
De artikelsgewijze bespreking is gesloten.

We zullen straks de hoofdelijke stemming over het voorstel van decreet houden.

Privaatrechtelijke culturele archiefwerking

Algemene bespreking

De voorzitter : Aan de orde is het voorstel van decreet van de heren Stassen, Keulen, Vandenbossche en
Lauwers en mevrouw Van Hecke houdende de privaatrechtelijke culturele archiefwerking.

De algemene bespreking is geopend.

De heer De Ridder, verslaggever, verwijst naar het schriftelijke verslag.

Mevrouw Mieke Van Hecke : Met een voorstel van resolutie van de heer Vandenbroeke vroeg het Vlaams
Parlement de Vlaamse regering destijds om in de Costa-onderhandelingen de overdracht van de bevoegdheid
over het publiekrechtelijk archiefwezen te verdedigen om daarna de Archiefwet van 24 juni 1955 te
vervangen door een Archiefdecreet. In het Lambermontakkoord worden daarover helaas geen afspraken
gemaakt.

Dit voorstel van decreet regelt bijgevolg alleen de privaatrechtelijke culturele archiefwerking. Het is
evenwel meer dan een actualisering van het decreet voor de zogenaamde kleurenarchieven van 1985. Het
bevat ook enkele bepalingen om de private archieven voor het grote publiek toegankelijk te maken. Door de
Archiefbank zullen openbare archieven nauwer betrokken worden bij het Vlaamse archiefbeleid.

CD&V vraagt de regering uitdrukkelijk om te zorgen voor genoeg financiële middelen om enerzijds dit
voorstel van decreet te kunnen uitvoeren en anderzijds nieuwe initiatieven te ontwikkelen. 

Ook zonder de gevraagde bevoegdheidsoverdracht kan Vlaanderen een beleid voeren voor de archieven van



Vlaamse overheidsinstellingen, de provinciale en de lokale besturen. Wij betreuren daarom dat niet
tegelijkertijd werk is gemaakt van een regeling voor het publiekrechtelijke archiefbeheer. Daartoe dient in
de eerste plaats een convenant afgesloten te worden met de federale overheid. Het Rijksarchief is nog altijd
bevoegd voor archiefzorg. Het tweesporenbeleid tussen Vlaanderen en Wallonië wordt immers hoe langer
hoe duidelijker.

Omdat dit voorstel van decreet een eerste belangrijke stap is, zal CD&V het enthousiast goedkeuren.
(Applaus)

De heer Jos Stassen : Dit voorstel van decreet is een tussenstap. Voormalig minister van Cultuur Anciaux
wou een ontwerp van decreet indienen om het roerende erfgoed volledig te regelen. Ik roep zijn opvolger op
het werk voort te zetten. (Applaus)

De heer Marino Keulen : Ik sluit me daar volmondig bij aan.

Minister Dirk Van Mechelen : Ik zal uw wensen aan de Vlaamse regering overmaken.

De voorzitter : De algemene bespreking is gesloten. 

Artikelsgewijze bespreking

De voorzitter : Aan de orde is de artikelsgewijze bespreking van het voorstel van decreet van de heren
Stassen, Keulen, Vandenbossche en Lauwers en mevrouw Van Hecke houdende de privaatrechtelijke
culturele archiefwerking.

- De artikelen worden zonder opmerkingen aangenomen.

De artikelsgewijze bespreking is gesloten. 

We zullen straks de hoofdelijke stemming over het voorstel van decreet houden. 

VOORSTEL VAN DECREET EN VOORSTEL VAN RESOLUTIE

Wijziging van de decreten betreffende de radio-omroep en de televisie 

Algemene bespreking

De voorzitter : Aan de orde zijn het voorstel van decreet van de heren Keulen, Vandenbossche en
Vermeulen, en mevrouw Hermans en de heer Lauwers houdende wijziging van sommige bepalingen van de
decreten betreffende de radio-omroep en de televisie, gecoördineerd op 25 janauri 1995 en het voorstel van
resolutie van de heer Decaluwe, mevrouw Van Hecke en de heren Van Rompuy en Schuermans betreffende
een toekomstgericht beleid voor de lokale radio's, die door de commissie in samenhang werden behandeld,
met dien verstande dat het voorstel van decreet als basis voor de bespreking werd genomen. Wij volgen hier
dezelfde werkwijze.

De algemene bespreking is geopend.

De heer Frans De Cock, verslaggever, verwijst naar het schriftelijke verslag.

De heer Carl Decaluwe : Wij hebben voor de eindstemming in de commissie voor Cultuur, Media en Sport
aangekondigd dat we een reflectienota zouden indienen. We hebben dat vrijdag gedaan en onze nota is
maandag verstuurd. Het Reglement bepaalt dat het voorstel van decreet pas drie dagen later kan besproken
worden in de plenaire vergadering.

De heer Jos Stassen : Dat klopt en ik heb de reflectienota gelezen. Wie het verslag van de



commissievergaderingen leest, zal merken dat de CD&V-bijdrage nogal beperkt was. Nu probeert CD&V de
procedure te blokkeren door een reflectienota in te dienen. Dat kan niet het doel zijn van een dergelijke nota.

De voorzitter : Ik stel vast dat de reglementair bepaalde termijn niet gerespecteerd wordt.

De heer Carl Decaluwe : CD&V heeft dit probleem op de agenda geplaatst. Ik heb de reflectienota
reglementair aangekondigd en ingediend. De diensten hebben dat bevestigd. Ik vraag alleen om het
Reglement ook toe te passen. 

De heer Marino Keulen : De oppositie moet uiteraard oppositie voeren. Ze beschikt daarvoor over enkele
instrumenten. In dit geval grijpt de oppositie evenwel naar een zwaar instrument waardoor heel de procedure
drie maanden stil zal vallen. 

De oppositie had evengoed aan de bespreking over dit voorstel van decreet kunnen deelnemen en haar visie
door middel van amendementen proberen door te drukken. We zullen de sector duidelijk maken wie hier
voor de strategie van de verrotting kiest.

De voorzitter : Het Reglement is duidelijk. Een reflectienota indienen mag. Het document wordt na
indiening gedrukt en verstuurd naar alle parlementsleden en naar de regering. Drie dagen later pas kan de
plenaire bespreking gehouden worden. Deze termijn wordt in dit geval niet gerespecteerd. 

Minister Dirk Van Mechelen : Als de oppositie erop aandringt de reglementaire termijn te volgen, kunnen
we de bespreking van dit voorstel van decreet niet beginnen. De Vlaamse regering betreurt wel dat een
reflectienota die tijdig werd ingediend, niet tijdig werd verstuurd. Dit voorstel is grondig voorbereid.

De heer Jos Stassen : Het Reglement moet gevolgd worden, maar de nota is vrijdag ingediend en de termijn
is dus gerespecteerd. Door omstandigheden is de nota niet tijdig verspreid. 

Mevrouw Van Hecke heeft steeds gewezen op het onderscheid tussen de taak van het steunpunt en de
belangenbehartiging. Haar visie is niet coherent. 

De heer Carl Decaluwe : De meerderheid heeft al drie jaar tijd gehad om een regeling voor de lokale
radio’s uit te werken. We hebben meegewerkt aan alle initiatieven. We begrijpen niet dat het nu zo snel
moet gaan. Voor CD&V moet er eerst duidelijkheid komen over het Vlaams Commissariaat voor de Media.
Het voorstel van decreet kan trouwens pas toegepast worden als er een frequentieplan is.

Een behandeling van het voorstel in september schaadt de sector niet en staat de start van de nieuwe regeling
in september 2003 niet in de weg. We vragen een strikte toepassing van het Reglement. 

Minister Dirk Van Mechelen : Voor het voorstel van decreet van de heer Decaluwe, goedgekeurd in 1998,
is er nooit een frequentieplan gekomen.

Mevrouw Marijke Dillen : We moeten het Reglement toepassen. De goedkeuring van dit voorstel is niet
dringend. Het is een schande dat we nu zo’n drukke agenda hebben terwijl de regering de afgelopen
maanden bijna geen ontwerpen ingediend heeft. 

De heer Marino Keulen : We zullen ons schikken naar het Reglement maar betreuren dat de heer
Decaluwe deze werkwijze hanteert. De schade van het uitstel is aanzienlijk.

De heer Jo Vermeulen : Is er nu een bespreking van de reflectienota ? Als de nota vrijdag ingediend is, zijn
de termijnen toch gerespecteerd. 

De voorzitter : Elke fractie kan een reflectienota indienen en de termijnen moeten gerespecteerd worden.
De nota is vrijdag ingediend maar pas maandagnamiddag hebben de parlementsleden het gekregen. De
parlementsleden moeten drie dagen voor de plenaire bespreking kunnen beschikken over de teksten. De



termijnen zijn dus niet gerespecteerd, daarom kan de bespreking niet gevoerd worden.

De bespreking wordt uitgesteld tot na het zomerreces. 

VOORSTELLEN VAN RESOLUTIE

Bevordering van dierenwelzijn in circussen

Bespreking

De voorzitter : Aan de orde is het voorstel van resolutie van de heren Glorieux, Keulen, De Ridder en
mevrouw Hermans betreffende de bevordering van het dierenwelzijn in de door de Vlaamse overheid
gesubsidieerde circussen.

De bespreking is geopend

Mevrouw Mieke Van Hecke, verslaggever : Ik verwijs naar het schriftelijke verslag. Het voorstel van
resolutie vraagt dat de subsidies niet toegekend zouden worden aan circussen die nog werken met wilde
dieren. Wij zullen ons onthouden. Ook wij zijn bekommerd om het dierenwelzijn, maar zijn het niet eens
met deze werkwijze. De straf is te zwaar.

Niet alle circussen behandelen wilde dieren slecht. Kinderen kunnen heel wat leren van de dieren in
circussen. De minister van Cultuur en de circussen hebben trouwens al afspraken gemaakt over het
dierenwelzijn. Minister Aelvoet werkt ook aan een KB om het probleem te regelen. 

De heer Marino Keulen : We bevelen een overgangsperiode van vijf jaar aan.

De voorzitter : De bespreking is gesloten.

Overheveling van arbeid voor personen met een handicap van Welzijn naar Werkgelegenheid

Bespreking

De voorzitter : Aan de orde is het voorstel van resolutie van mevrouw De Martelaer en de heren Helsen,
Van Duppen en Roegiers betreffende de overheveling van arbeid voor personen met een handicap van het
beleidsdomein Welzijn naar het beleidsdomein Werkgelegenheid. 

Mevrouw Riet Van Cleuvenbergen, verslaggever, verwijst naar het schriftelijke verslag.

De bespreking is geopend. 

Mevrouw Ann De Martelaer : In december 2001 werd beslist om de bevoegdheid voor arbeid voor
personen met een handicap over te hevelen van Welzijn naar Werkgelegenheid. Tijdens een hoorzitting
werden hierover alle actoren uit de sector gehoord. De aanbevelingen uit dit voorstel van resolutie zijn erop
gericht om de bevoegdheidsoverheveling te begeleiden en komen tegemoet aan de bezorgdheden van de
sector. De overheid heeft gekozen voor een inclusief tewerkstellingsbeleid dat vertrekt vanuit de
gelijkwaardigheid van alle werknemers. Daarom steunt Agalev ten volle het voorliggende voorstel van
resolutie. (Applaus)

Mevrouw Trees Merckx-Van Goey : CD&V heeft twee amendementen ingediend bij dit voorstel van
resolutie. Een eerste amendement strekt ertoe om gehandicapten van het Vlaams Fonds als een aparte groep
te beschouwen. Door een tweede amendement willen we ervoor zorgen dat de huidige middelen langs
Welzijn worden ingezet voor de begeleiding van personen met een handicap, zoals nu ook al het geval is. 

De voorzitter : De bespreking is gesloten.



We zullen straks de hoofdelijke stemming over het voorstel van resolutie houden.

Vlaamse Wooncode 

Bespreking

De voorzitter : Aan de orde is de algemene bespreking van het voorstel van resolutie van de heren Weyts,
Platteau, Dewinter en Suyckens, mevrouw De Martelaer en de heer Van Vaerenbergh betreffende de
uitvoering van de Vlaamse Wooncode.

De algemene bespreking is geopend.

Mevrouw Ann De Martelaer : De Vlaamse Wooncode onderscheidt woonvernieuwingsgebieden en
woningbouwgebieden. De tegemoetkomingen van de Vlaamse overheid moeten in verband worden gebracht
met de afgebakende gebieden. De Vlaamse regering past deze afbakeningsgebieden bij haar besluitvorming
echter niet consequent toe. 

- De heer Norbert De Batselier, voorzitter, treedt opnieuw als voorzitter op.

Zo wordt in het besluit van de Vlaamse regering van 12 mei 1998 betreffende de tegemoetkoming met
betrekking tot een verzekering tegen inkomensverlies bij hypothecaire leningen, geen rekening gehouden
met de territoriale selectiviteit.

In het besluit van de Vlaamse regering van 23 februari 2001 worden een aantal steden opgesomd die in
aanmerking komen voor een tegemoetkoming bij verbouwing, zonder dat er een verband wordt gelegd met
territoriale selectiviteit en zonder dat de afwijking gemotiveerd wordt. Dit besluit loopt in september 2002
af. Het besluit is veel te vlug moeten totstandkomen, naar aanleiding van de opening van Batibouw. Agalev
hoopt dat bij het toekennen van de nieuwe renovatiepremies met dit voorstel van resolutie rekening zal
worden gehouden. 

Een tweede aanbeveling betreft het beheer van de financiële middelen van de socialehuisvestings-
maatschappijen. Volgens de informatie waarover ik beschik zal deze aanbeveling worden opgevolgd. De
bankfunctie zal in de toekomst in een apart orgaan zitten. 

De derde aanbeveling betreft het uitwerken van beheersovereenkomsten tussen de regering en de VHM
enerzijds en tussen VHM en de socialehuisvestingsmaatschappijen anderzijds. Het wordt dringend tijd dat
werk wordt gemaakt van deze beheersovereenkomsten. 

In een vierde aanbeveling roepen we op tot een zo groot mogelijke gelijkvormigheid in de
socialehuurreglementering ten behoeve van de sociale huurder, ongeacht de sociale verhuurder. Er is nood
aan solidariteit tussen rijkere en armere huisvestingsmaatschappijen. 

Een andere aanbeveling strekt ertoe om de reservegelden van het Vlaams Woningfonds objectief en
realistisch te berekenen. Bovendien is er nood aan een samenhangend geheel van subsidies, gekoppeld aan
de verschillende bouw- en woonfases van sociale woonprojecten. Er moet tot slot ook worden onderzocht of
het wenselijk is om de verzekering tegen inkomensverlies automatisch toe te kennen aan alle bouwers en
kopers van woningen die voldoen aan de voorwaarden die worden vastgesteld in de Vlaamse Wooncode. 

Het opvolgen van deze aanbevelingen zal een goed huisvestingsbeleid ten goede komen. (Applaus)

De heer Stefaan Platteau : Ik sluit me aan bij mevrouw De Martelaer. Ik wil de nadruk leggen op het
belang van de automatische toekenning van de verzekering voor inkomensverlies voor wie als gevolg van
arbeidsongeschiktheid of onvrijwillige werkloosheid zijn of haar verplichtingen niet kan vervullen.

Belangrijk is ook de verplichting voor de overheid om binnen de maand te antwoorden op opmerkingen van



het Rekenhof. Momenteel worden deze opmerkingen vaak terzijde geschoven. Brieven van het Rekenhof die
drie maanden onbeantwoord blijven, moeten aan de voorzitter van het Parlement worden overgemaakt.
(Applaus)

De voorzitter : De bespreking is gesloten.

We zullen straks de hoofdelijke stemming over het voorstel van resolutie houden.

Aanbevelingen inzake milieu en ruimtelijke ordening 

Bespreking

De voorzitter : Aan de orde is het voorstel van resolutie van mevrouw vertriest en de heren Lachaert, Van
Looy, Timmermans en Bex betreffende de aanbevelingen inzake milieu en ruimtelijke ordening uit het
jaarverslag 2001 van de Vlaamse ombudsdienst.

De bespreking is geopend.

De heer Johan Malcorps, verslaggever, verwijst naar het schriftelijke verslag.

De bespreking is gesloten.

We zullen straks de hoofdelijke stemming over het voorstel van resolutie houden.

REGELING VAN DE WERKZAAMHEDEN

De voorzitter : Ik stel voor om de overblijvende punten van de agenda morgen af te werken vanaf 11 uur.
Omstreeks 14.30 uur kan er dan gestemd worden. Is het Parlement het daarmee eens ? (Instemming)

- De vergadering wordt geschorst om 18.30 uur.

- De vergadering wordt hervat om 18.52 uur.

VOORSTELLEN VAN DECREET

Vlaams landbouwinvesteringsfonds

Hoofdelijke stemming

De voorzitter : Aan de orde is de hoofdelijke stemming over het voorstel van decreet van mevrouw
Declercq, mevrouw Vertriest en de heren Maes, Laverge en Bogaert houdende wijziging van het decreet van
22 december 1993 houdende bepalingen tot begeleiding van de begroting 1994.

- Het voorstel van decreet wordt eenparig door de 105 aanwezige leden aangenomen. 

Zonevreemde bedrijven

Aangehouden stemmingen

De voorzitter : Aan de orde zijn de aangehouden stemmingen over de amendementen op de artikelen 6 en 7,
over het amendement tot invoeging van een nieuw artikel 7bis en over de artikelen 6 en 7 van het voorstel
van decreet van de heren Patrick Lachaert, Paul Wille en Jacques Devolder, mevrouw Dominique Guns en
de heer Karel De Gucht houdende wijziging van het decreet van 18 mei 1999 houdende de organisatie van



de ruimtelijke ordening en van het decreet betreffende de ruimtelijke ordening, gecoördineerd op 22 oktober
1996.

- De amendementen op de artikelen 6 en 7 en het amendement tot invoeging van een nieuw artikel 7 bis
worden niet aangenomen.

- De artikelen 6 en 7 worden aangenomen. 

Hoofdelijke stemming

De voorzitter : Aan de orde is de hoofdelijke stemming over het voorstel van decreet van de heren
Lachaert, Wille en Devolder, mevrouw Guns en de heer De Gucht houdende wijziging van het decreet van
18 mei 1999 houdende de organisatie van de ruimtelijke ordening en van het decreet betreffende de
ruimtelijke ordening, gecoördineerd op 22 oktober 1996.

- Het voorstel van decreet wordt eenparig door de 105 aanwezige leden aangenomen. 

Privaatrechtelijke culturele archiefwerking

Hoofdelijke stemming

De voorzitter : Aan de orde is de hoofdelijke stemming over het voorstel van decreet van de heren Stassen,
Keulen, Vandenbossche en Lauwers en mevrouw Van Hecke houdende de privaatrechtelijke culturele
archiefwerking.

- Het voorstel van decreet wordt eenparig door de 109 aanwezige leden aangenomen. 

VOORSTELLEN VAN RESOLUTIE

Bevordering van dierenwelzijn in circussen

Hoofdelijke stemming

De voorzitter : Aan de orde is de hoofdelijke stemming over het voorstel van resolutie van de heren
Glorieux, Keulen en De Ridder en mevrouw Hermans betreffende de bevordering van het dierenwelzijn in
de door de Vlaamse overheid gesubsidieerde circussen.

- Het voorstel van resolutie wordt met 67 stemmen bij 47 onthoudingen aangenomen. 

Overheveling van arbeid voor personen met een handicap van Welzijn naar Werkgelegenheid

Hoofdelijke stemmingen

De voorzitter : Aan de orde zijn de stemmingen over de amendementen van mevrouw Sonja Becq op het
voorstel van resolutie van mevrouw De Martelaer en de heren Helsen, Van Duppen en Roegiers betreffende
de overheveling van arbeid voor personen met een handicap van het beleidsdomein Welzijn naar het
beleidsdomein Werkgelegenheid.

- De amendementen worden niet aangenomen.

Aan de orde is de hoofdelijke stemming over het voorstel van resolutie van mevrouw De Martelaer en de
heren Helsen, Van Duppen en Roegiersbetreffende de overheveling van arbeid voor personen met een
handicap van het beleidsdomein Welzijn naar het beleidsdomein Werkgelegenheid.

- Het voorstel van resolutie wordt met 83 stemmen tegen 4 bij 22 onthoudingen aangenomen. 



Mevrouw Sonja Becq : Wij hebben ons onthouden, omdat onze amendementen niet werden aanvaard. Het
Vlaams Fonds kan veel betere resultaten voorleggen dan de VDAB om mensen met een handicap aan het
werk te krijgen. 

Vlaamse Wooncode 

Hoofdelijke stemming

De voorzitter : Aan de orde is de hoofdelijke stemming over het voorstel van resolutie van de heren Weyts,
Platteau, Dewinter, Suykens, mevrouw De Martelaer en de heer Van Vaerenbergh betreffende de uitvoering
van de Vlaamse Wooncode. 

- Het voorstel van resolutie wordt eenparig door de 106 aanwezige leden aangenomen. 

Aanbevelingen inzake milieu en ruimtelijke ordening 

Hoofdelijke stemming 

De voorzitter : Aan de orde is de hoofdelijke stemming over het voorstel van resolutie van mevrouw
Vertriest en de heren Lachaert, Van Looy, Timmermans en Bex betreffende de aanbevelingen inzake milieu
en ruimtelijke ordening uit het jaarverslag 2001 van de Vlaamse Ombudsdienst. 

- Het voorstel van resolutie wordt eenparig door de 105 aanwezige leden aangenomen. 

REGELING VAN DE WERKZAAMHEDEN

De voorzitter : Hiermede zijn wij aan het einde gekomen van onze werkzaamheden voor vandaag.

Wij komen morgen woensdag 10 juli om 11 en 14 uur opnieuw bijeen om onze agenda verder af te
handelen. (Instemming)

- De vergadering wordt gesloten om 19.02 uur. 

AANWEZIG

Wilfried Aers, Anne-Marie Baeke, Sonja Becq, 
André-Emiel Bogaert, Mathieu Boutsen, Louis Bril, Jozef Browaeys, Ludwig Caluwé, Patricia Ceysens,
Hilde Claes, Marc Cordeel, Norbert De Batselier, Carl Decaluwe, Veerle Declercq, Dirk De Cock, Frans De
Cock, Niki De Gryze, Karel De Gucht, Hilde De Lobel, Herman De Loor, Anny De Maght-Aelbrecht, Ann
De Martelaer, Wivina Demeester-De Meyer, Julien Demeulenaere, Jos De Meyer, André Denys, Herman De
Reuse, Peter De Ridder, Johan De Roo, Bart De Smet, Jacques Devolder, Filip Dewinter, Marijke Dillen,
Gisèle Gardeyn-Debever, Sven Gatz, Jean Geraerts, Jos Geysels, Eloi Glorieux, Brigitte Grouwels,
Dominique Guns, Peter Gysbrechts, Veerle Heeren, Koen Helsen, Margriet Hermans, Dirk Holemans,
Patrick Hostekint, Pieter Huybrechts, Marino Keulen, Gerald Kindermans, Patrick Lachaert, Boudewijn
Laloo, Jan Laurys, Herman Lauwers, Jacques Laverge, Julien Librecht, Marcel Logist, Jan Loones,
Dominiek Lootens-Stael, Jacky Maes, Chokri Mahassine, Johan Malcorps, Luc Martens, Erik Matthijs,
Trees Merckx-Van Goey, André Moreau, Leo Peeters, Jan Penris, Stefaan Platteau, Frans Ramon, Didier
Ramoudt, Jan Roegiers, Ludo Sannen, Freddy Sarens, Johan Sauwens, Cis Schepens, Eddy Schuermans,
Guy Sols, Jos Stassen, Felix Strackx, Lucien Suykens, Guy Swennen, Jacques Timmermans, Bruno
Tobback, Jul Van Aperen, Gilbert Van Baelen, Marc van den Abeelen, Riet Van Cleuvenbergen, Dany
Vandenbossche, Chris Vandenbroeke, Luc Van den Brande, Marleen Van den Eynde, Ria Van Den Heuvel,
Mark Van der Poorten, Kris Van Dijck, Jan Van Duppen, Christian Van Eyken, Roland Van Goethem, Joris
Van Hauthem, Mieke Van Hecke, Ingrid van Kessel, Gilbert Vanleenhove, Jef Van Looy, Luk Van



Nieuwenhuysen, André Van Nieuwkerke, Karim Van Overmeire, Eric Van Rompuy, Etienne Van
Vaerenbergh, Jan Verfaillie, Francis Vermeiren, Jo Vermeulen, Christian Verougstraete, Miel Verrijken,
Isabel Vertriest, Robert Voorhamme, Johan Weyts, Paul Wille, Frans Wymeersch.

AFWEZIG MET KENNISGEVING

Gilbert Bossuyt, Paul Van Malderen : gezondheidsredenen;

Jos Bex : buitenslands.

AFWEZIG ZONDER KENNISGEVING

Johan Demol, Claudine De Schepper, Rufin Grijp, Walter Vandenbossche.
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